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En Lintzoain, en la Casa Consistorial del Valle de Erro, siendo las 17:30 horas, del día  
20 de septiembre de 2023, se reunió el  M. I. Ayuntamiento  del Valle de Erro al objeto 
de celebrar sesión ordinaria, en primera convocatoria, con la asistencia de los/as Sres./as 
Concejales/as Doña Elena Jiménez Rey, Dña. Miren Nekane Nuño Iturri, Don Oier 
Zaldua Ortiz de Guzman, Doña Teresa Bidaurreta Azcarate, Don Juan Luis Fermin Gil 
García, bajo la presidencia de la Sra. Alcaldesa, Doña  Leire Remiro Esnoz, asistiendo 
como Secretaria  la de la Corporación Dña. Marisol Ezcurra Irure. Excusa su asistencia 
el concejal Sr. Garrada Erro. 
Previo al inicio del primer punto del orden del día, el concejal del Grupo AIVE, Sr. Gil 
García, el concejal de EH Bildu Sr. Zaldua y la concejala, Sra. Jiménez Rey, informan 
que van a grabar la sesión. 

1.-  APROBACIÓN ACTA DE SESIÓN DE 26 DE JULIO DE 2023 
Se acuerda por unanimidad aprobar el acta de 26 de julio de 2023 
 
2-  CONOCIMIENTO DE RESOLUCIONES DE ALCALDÍA EMITIDAS DESDE EL 21 
DE JULIO HASTA EL 15 DE SEPTIEMBRE DE 2023. 
Informa la alcaldesa Sra. Remiro Esnoz, del contenido de las resoluciones adoptadas 
desde el 21 de julio hasta el 15 de septiembre de 2023.  
Dándose los/as concejales/as por enterados/as. 
La concejala Sra. Bidaurreta, solicita aclaración sobre las siguientes resoluciones: 
Resol. nº 125, sobre la aportación realizada a la Asociación MUGAK APURTU, manifiesta 
que supera la partida aprobada al efecto de 1.000 euros y o está confundico o 
correspondería llevar a cabo una modificación presupuestaria, responde la alcaldesa 
Sra. Remiro Esnoz que es verdad que supera la cantidad aprobada en los presupuestos  
pero lo estuvieron mirando y como no superaba el total de la bolsa de vinculación resolvió 
aumentar la cantidad a 2.000 euros sin necesidad de hacer modificación presupuestaria. 
Resol. Nº 133, sobre conceder licencia de obras promovidas por la Comisión Sindical del 
Valle de Baigorri, para mejorar en la pista Urtarai en Quinto Real en el Valle de Erro, 
como es una pista pública de la Mancomunidad no tiene claro si se debería cobrar el 
ICIO o no. Contesta la Secretaria que es verdad que la pista es pública y no procedería 
cobrar dicho ICIO. 
 
3.- APROBACION INICIAL MODIFICACION PORMENORIZADA DE LA 
DELIMITACION DE LA UE-9 DE MEZKIRITZ PROMOVIDA POR ALFREDO 
ARGUIBIDE EQUISOAIN 
Toma la palabra la alcaldesa Sra. Remiro Esnoz, que quiere dejar constancia en acta de 
que el promotor es primo de su marido y consultado si pudiera haber conflicto de 
intereses habiéndole contestado la Secretaria que no, porque ni es pariente directo ni 



2 
 
 

tiene una amistad o enemistad manifiesta. Y en todo caso como señala la Secretaria en 
caso de que lo hubiera, solo si su voto condicionase el resultado de la votación no podría 
formar parte de la votación. 
A continuación, toma la palabra la Secretaria que explica que el objeto de la modificación 
es corregir los lindes de la Unidad de modo que los mismos se ajusten a la realidad física 
y al catastro, y que sea un único propietario el participante en la Unidad. 
 
Se reduce la superficie de parcela privada resultante de 1.972,03 m2 a 1.606 m². 
 
Se mantienen la ocupación de 0,25m²/m², la altura máxima (7,5m), nº de plantas 
(PB+1+E) el sistema de gestión (reparcelación voluntaria) y la clasificación y calificación 
del suelo (suelo urbano residencial de baja densidad).  
 
Se mantiene la cesión para ampliación de la calle San Cristóbal y se excluye el vial 
ejecutado de la unidad para dar acceso exclusivo a la parcela 608. 
 
Se presupone (aunque no se justifica) que la superficie restante excluida del ámbito 
queda como suelo urbano consolidado. 
 
La modificación propuesta según informa la arquitecta municipal, mejora la situación 
actual sin reducir prestaciones al Ayuntamiento ni crear nuevas afecciones, en términos 
generales se considera correcto, con las consideraciones expuestas a continuación que 
deberán reflejarse en el documento final para la aprobación definitiva.  Y el cambio de 
los límites de la unidad lleva implícito un cambio de clasificación del suelo (de urbano no 
consolidado a consolidado) y de calificación (de vial de uso público a suelo libre privado) 
y en consecuencia de las cargas y deberes asociados a cada tipo de suelo. Es por ello 
que según lo dispuesto en el Art.49.3 del TRLFOTU 35/2002, estas determinaciones se 
consideran de carácter pormenorizado, y la tramitación a seguir es la indicada en el 
Art.143.2 del Decreto Foral Legislativo 1/2017, de 26 de julio, por el que se aprueba el 
texto refundido de la Ley Foral de Ordenación del Territorio y Urbanismo en correlación 
con el Art.74 del mismo cuerpo legal.  
A la vista de lo cual se acuerda por unanimidad: 
 
1.- Aprobar inicialmente la modificación presentada por ALFREDO ARGUIBIDE 
EQUISOAIN, para cambiar los límites de la unidad de ejecución UE9 de Mezkiritz 
delimitada en el PM del Valle de Erro vigente con las siguientes condiciones:  
 
1.1. Para la aprobación definitiva se deberá elaborar un texto refundido que recoja las 
siguientes correcciones.  
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1.1.a) Se aclarará el uso y destino del vial ejecutado: Al excluirse dicho espacio del 
ámbito de la Unidad de Ejecución, se entiende que queda clasificado como suelo urbano 
consolidado de uso y titularidad privados. Deberá aclararse esta circunstancia y quedar 
reflejada en planos. 
1.1.b) El espacio residual arbolado junto al vial integrado en la parcela 609A, si se 
excluye de la unidad deberá quedar clasificado como suelo urbano consolidado libre 
privado sin edificabilidad.  
1.1.c) Dada la forma y disposición de dicho terreno (al igual que pasa con el espacio 
residual de la parcela 609 que bordea la 608 teniendo en cuenta que por sí mismo no es 
edificable, se recomienda su agregación a futuro a alguna de las parcelas colindantes.  
1.1.d) Se incluirá en la ficha la superficie de parcela viaria que se aporta a la unidad 
distinguiendo entre parcela viaria actual y de cesión. 
1.1.e) Para el posterior registro del documento, conforme al DF253/2009, todos los 
planos incorporarán las coordenadas UTM de las 4 esquinas.  
 
2.- Someter el documento a exposición publica por un plazo de 20 días mediante 
publicación en el BON.  
Una vez transcurrido el periodo de exposición y valoradas las posibles alegaciones se 
procederá a:  
2.1. La aprobación definitiva del documento corregido  
2.2. La remisión del texto refundido debidamente diligenciado al Departamento de 
Ordenación del territorio, vivienda y Proyectos estratégicos para la inclusión en el registro 
de planeamiento según lo dispuesto en el   DF253/2009 
 
4.- APROBACION PROYECTO ACTUACIONES FORESTALES 2023-2024 
Toma la palabra la concejala Sra. Remiro Esnoz, que en primer lugar pide disculpas por 
lo mal que se ha preparado la documentación ya que los proyectos no han llegado a 
tiempo y se ha cometido el error de decirles a los técnicos la fecha del pleno sin indicarles 
que la documentación tenía que estar un tiempo antes para poder ser revisada. La 
Secretaria comenta que por su parte si les indicó que hicieran lo posible porque los 
remitieran unos días antes pero no ha sido posible. En todo caso, la alcaldesa espera 
que sean más diligentes en los próximos proyectos.  
La alcaldesa informa que el proyecto recoge lo trabajado en comisión del área 
dorrespondiente, y que las actuaciones incluidas consisten es desbroces, Adi y 
adecuación carretera Lastur.  
Toma la palabra la concejala Sra. Jiménez Rey, que manifiesta que le parece interesante 
que se refleje en alto la corrección que comenta el ingeniero en su e-mail de que no se 
ha incluido lo que se habló en comisión porque hay algún lote previsto para sacar por la 
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pista del monte Lastur. En todo caso, la parte de limpieza que afecta a la pista si que se 
ha metido. 
Tras lo cual se acuerda por unanimidad: 
1º.- Aprobar el proyecto de actuaciones forestales redactado por Basartea Ingenieros, 
por un valor total de 24.891,58 € más IVA, aprobando el gasto que queda vinculado a los 
presupuestos de los ejercicios 2023 y 2024 
2º.- Solicitar las ayudas a la convocatoria de actuaciones foresales 2023-2024 
   
5.- APROBACION PROYECTOS Y FINANCIACION PLAN DE INFRAESTRUCTURAS 
LOCALES 2023/2025 
Toma la palabra la alcaldesa Sra. Remiro Esnoz informando de que habiéndose 
aprobado por parte del Departamento de Administración Local la inclusión y concesión 
de ayudas para renovación de varias obras se deben aprobar los proyectos que antes 
del inicio de la sesión ha explicado el ingeniero redactor de los proyectos Sr. Infante 
(Ingeniería Eunate) así como sus respectivos planes financieros. Los proyectos como ya 
se ha dicho anteriormente han llegado tarde, aunque a grandes rasgos se sabía su 
contenido, si bien la exposición dada por el ingeniero ha servido para aclarar dudas y 
también la presencia de los concejos afectados por las obras ha sido enriquecedora pues 
son los más implicados por las mismas. 

Los proyectos incluidos en el PIL sobre los que el pleno tiene que adoptar acuerdos son 
los siguientes: 

1º.- PROYECTO DE RENOVACIÓN DE LA PAVIMENTACIÓN EN TORNO A LA CASA 
CONCEJIL DE ZILBETI (VALLE DE ERRO) 

Respecto a este proyecto, toma la palabra la Secretaria que explica que se acordó con 
el Concejo que fuera él, quien presentará la solicitud de ayudas, ya que si bien la 
competencia es del Ayuntamiento, se delegó en el Concejo para poder tener más 
opciones a la hora de conseguir ayuda. Por tanto, en este caso el proyecto tiene que ser 
aprobado por el Concejo de Zilbeti, si bien si que su coste y y su financiación debe 
aprobarse también por el Ayuntamiento. A todo ello, hay que añadir, que respecto a esta 
obra hay una parte, la parte de pavimentación que afecta a la Casa Concejil, que el 
Gobierno de Navarra no subvenciona y por tanto siendo esta parte de obra competencia 
del Concejo, es el propio Concejo quien debe decidir si llevarla a cabo y en su caso 
hacerse cargo de su coste.  
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El coste de la inversión es el siguiente: 

INVERSIÓN 

Importe de la inversión IVA incluido y afecciones en su caso   36.475,80 € 

Importe honorarios IVA incluido          2.918,06 € 

Importe total de la inversión IVA incluido      39.393,86 € 

FINANCIACIÓN 

Aportación PIL (porcentaje aportación x importe auxiliable previsto IVA 

excluido)          10.089,00 € 

Aportación Libre Determinación PIL         6.850,46 € 

Remanente de Tesorería         16.266,48 € 

Otros ingresos del presupuesto (Ayuntamiento Valle de Erro)     6.187,92 € 

Total financiación          39.393,86 € 

En el supuesto de que el importe auxiliable establecido por el Servicio de Infraestructuras 
Locales de la Dirección General de Administración Local y Despoblación resulte inferior 
al importe previsto por la entidad local y, por tanto, la cantidad a financiar por ésta 
aumente, la financiación en la parte proporcional que le correspondiera de dicho gasto 

se realizaría con cargo a: ☒ Remanente de Tesorería. 

Se acuerda con cuatro votos a favor (Srs/as Nuño, Zaldua, Jiménez Rey y Remiro Esnoz) 
y dos en contra (Srs./as Gil y Bidaurreta) dar el visto bueno al proyecto y por unanimidad 
aprobar la financiación de la obra de Renovación de la Pavimentación en torno a la Casa 
Concejil de Zilbeti (Valle de Erro) 

2º.- MEJORA DE LA CAPACIDAD HIDRAULICA DEL ENTORNO DE LA SIMA 
ARREPAZULO EN ESPINAL (VALLE DE ERRO) 

Coste de la inversión: 
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INVERSIÓN 

Importe de la inversión IVA incluido y afecciones en su caso   54.693,29 € 

Importe honorarios IVA incluido          4.375,46 € 

Importe total de la inversión IVA incluido      59.068,75 € 

FINANCIACIÓN 

Aportación PIL (porcentaje aportación x importe auxiliable previsto IVA 

excluido)          42.507,15(85%)€ 

Otros ingresos del presupuesto (aportación Ayuntamiento Valle de Erro) 16.561,60 € 

Total financiación          59.068,75 € 

En el supuesto de que el importe auxiliable establecido por el Servicio de Infraestructuras 
Locales de la Dirección General de Administración Local y Despoblación resulte inferior 
al importe previsto por la entidad local y, por tanto, la cantidad a financiar por ésta 

aumente, la financiación de dicho gasto se realizará con cargo a: ☒ Otros ingresos: 
(aportación Ayuntamiento Valle de Erro) 

Se acuerda con cuatro votos a favor (Srs/as Nuño, Zaldua, Jiménez Rey y Remiro Esnoz) 
y dos en contra (Srs./as Gil y Bidaurreta) dar el visto bueno al proyecto y por unanimidad 
aprobar la financiación de la obra de Mejora de la capacidad hidraulica del entorno de la 
sima Arrepazulo en Espinal (Valle de Erro). 

3º.- PROYECTO DE RENOVACIÓN DE LA PAVIMENTACIÓN DE ACERAS EN CALLES 
SAIOBERRI, CARRETERA BURGUETE Y SANTIAGO DE ESPINAL (VALLE DE ERRO) 

Coste de la Inversión: 

INVERSIÓN 

Importe de la inversión IVA incluido y afecciones en su caso   24.064,75 € 

Importe honorarios IVA incluido        1.925,18 € 
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Importe total de la inversión IVA incluido        25.989,93 € 

FINANCIACIÓN 

Aportación PIL (porcentaje aportación x importe auxiliable previsto IVA 

excluido)            16.119,67 € 

Otros ingresos del presupuesto (APORTACION AYTO. VALLE DE ERRO) 9.870,25 € 

Total financiación          25.989,93 € 

En el supuesto de que el importe auxiliable establecido por el Servicio de Infraestructuras 
Locales de la Dirección General de Administración Local y Despoblación resulte inferior 
al importe previsto por la entidad local y, por tanto, la cantidad a financiar por ésta 

aumente, la financiación de dicho gasto se realizará con cargo a: ☒ Otros ingresos: 

(APORTACION AYUNTAMIENTO VALLE DE ERRO) 

Se acuerda con cuatro votos a favor (Srs/as Nuño, Zaldua, Jiménez Rey y Remiro Esnoz) 
y dos en contra (Srs./as Gil y Bidaurreta) dar el visto bueno al proyecto y por unanimidad 
aprobar la financiación de la obra de Renovación de la Pavimentación de las aceras en 
calles Saioberri, Carretera Burguete y Santiago de Espinal (Valle de Erro). 

4º.- PROYECTO DE RENOVACIÓN DE LA PAVIMENTACIÓN SIN REDES EN 
LINTZOAIN (CAMINO DE SANTIAGO) FASE 1 (VALLE DE ERRO) 

En este proyecto la Secretaria propone afectar las ayudas de la libre determinación de 
los años 2022 y 2023 en esta obra, pregunta la concejala Sra. Jiménez, que sino es en 
esta obra en que otro proyecto o actuación se podría destinar la libre determinacón del 
año 2023, contesta la Secretaria que se podría destinar ese dinero por ejemplo a las 
obras de actuaciones forestales o de infraestructuras ganaderas pero lo cierto es que el 
proyecto de infraestructuras ganaderas al final no se ha ejecutado y el de actuacioens 
forestales es poca cantidad, además solo queda un trimestre para acabar el año y no se 
espera tener antes de finalizar el mismo otras previsiones de inversiones y es por lo que 
le parece interesante destinar ese dinero a esa obra. Comenta la alcaldesa que, aunque 
no son las mejores condiciones para tomar este tipo de decisiones, teniendo en cuenta 
que este acuerdo hay que presentarlo para el 25 de septiembre entiende que haya que 
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tomar una decisión al respecto. La Secretaria insiste en que si no se tiene muy clara la 
decisión se puede dejar pendiente la libre determinación para cualquier otra actuación 
futura y aplicar solo la libre determinación del 2022, que si que entiende que parte de la 
libre determinación debería destinarse a estos planes. La concejala Sra. Nuño pregunta 
si afecta el cumplimiento de la regla de gasto, responde la Secretaria que, hasta este 
año, la regla de gasto está suspendida aunque si que parece que el año que viene se va 
a volver a aplicar. En todo caso de una manera o de otra hay que justificar donde se 
destina el dinero de libre determinación y sino en cualquier caso tendríamos que acudir 
al uso del remanente de tesorería. 

Estando de acuerdo en destinar la libre determinación de los años 2022 y 2023 en esta 
obra el plan de financiación es el siguiente: 

Coste de la inversión: 

INVERSIÓN 

Importe d y e la inversión IVA incluido y afecciones en su caso   297.736,00 € 

Importe honorarios IVA incluido          23.818,88 € 

Importe total de la inversión IVA incluido      321.554,88 € 

FINANCIACIÓN 

Aportación PIL (porcentaje aportación x importe auxiliable previsto IVA 

excluido)                 168.696,93 € 

Aportación Libre Determinación PIL       79.840,49 € 

Remanente  de Tesorería         73.017,46 € 

Total financiación                  321.554,88 € 

En el supuesto de que el importe auxiliable establecido por el Servicio de Infraestructuras 
Locales de la Dirección General de Administración Local y Despoblación resulte inferior 
al importe previsto por la entidad local y, por tanto, la cantidad a financiar por ésta 
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aumente, la financiación de dicho gasto se realizará con cargo a: ☒ Remanente de 

Tesorería. 

Se acuerda con cuatro votos a favor (Srs/as Nuño, Zaldua, Jiménez Rey y Remiro Esnoz) 
y dos en contra (Srs./as Gil y Bidaurreta) aprobar el proyecto y la financiación de la obra 
de Renovación de la pavimentación sin redes en Lintzoain (Camino de Santiago) Fase 1 
(Valle de Erro) y presentar en Administración Local el acuerdo adoptado y resto de 
documentación requerida en LEY FORAL 8/2022, de 22 de marzo, reguladora del Plan 
de Inversiones Locales. 

Toma la palabra la conceja Sra. Bidaurreta, que explica que su grupo va a votar en contra 
porque se acaban de enterar de cómo son los proyectos, en el punto anterior si que han 
votado favorablemente poque lo han podido mirar no ha pasdo lo mismo con estos, no 
lo han podido ver, ni siquiera le han llegado los proyectos por correo. Comenta la 
concejala Sra. Jiménez Rey que este tema viene de la legislatura anterior, contestando 
la Sra. Bidaurreta que, aunque vienen de la pasada legislatura la memoria detallada no 
ha llegado a tiempo. La alcaldesa responde que ese era el objetivo de la reunión antes 
del pleno pues eran conscientes de ese hecho y de ahí la exposición por parte del 
ingenerio. Toma la palabra el concejal Sr. Gil que manifiesta que, aunque sabe que no 
se ha podido hacer antes, si esto se hubiera planteado con quince días de antelación y 
se hubiera hablado con los concejos y ya se viene al pleno con unas ideas claras para 
poder decidir pues la votación hubiera sido otra. Toma la palabra la Secretaria que 
comenta que se tratan de obras que desarrollan las memorias aprobadas anteriormente 
y no se ha cambiado nada del objetivo de las mismas, prácticamente lo que ha cambiado 
son las cifras que son más concretas pero el contenido de la obra no. Responde el 
concejal Sr. Gil que en la reunión de exposición ya se ha visto que hay algunas dudas, 
dudas que por otro lado añade la alcaldesa ya estaban en la redacción de la memoria 
inicial. La memoria se presentó al PIL y conforme a eso, que es lo que se aprobó por el 
Gobierno de Navarra, el contenido no ha cambiado.  Y no se ha podido presentar antes 
el proyecto porque no estaba redactado. Pero cuando se redactó la memoria ya se estuvo 
con los concejos y ya eran conocedores de lo que se iba a hacer, memorias presentadas 
en el año 2022.  

Toma la palabra la concejala Sra. Nuño que ella quiere comentar también que por su 
parte había asumido que eran actuaciones que ya había trabajado el Ayuntamiento 
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anterior con los concejos y que ahora solo era mero trámite y por ello si que le ha 
extrañado algunas preguntas realizadas por los concejos. Contesta el concejal Sr. Gil 
que, si se trabajó, pero una vez que están aprobados entonces es cuando había que 
verlos de nuevo. A lo que aclara la concejala Sra. Nuño que en todo caso eso es lo que 
se ha acordado con el ingenerio que en el plazo de un mes o dos se juntarían con los 
concejos para ver exacamente como se va a trabajar. Toma la palabra la alcaldesa Sra. 
Remiro Esnoz no tiene nada que objetar al voto del grupo AIVE si así lo considera, pero 
el contenido y el proceso son proyectos de AIVE que gestionó en la legislatura pasada y 
si hay defectos será responsabilidad de ellos. Aclara el concejal Sr. Gil que cuando se 
ha aprobado este PIL ellos no saben lo que se va a aprobar o no, se tenía algo hecho 
pero es cuando se ha aprobado el PIL cuando hay que moverse. Se contesta por la Sra. 
alcaldesa que cuando salio el PIL aprobado fue en la legislatura anterior por lo que  
correspondía a AIVE, haber realizado las tareas a las que hace alusión el Sr Gil. La 
concejala Sra. Bidaurreta termina diciendo que la razón por la que votan en contra es la 
dicha, porque no han tenido tiempo para ver los proyectos y nada más.   

6.- APROBACION AYUDAS ECONOMICAS COMEDORES ESCOLARES DEL VALLE 
DE ERRO 
Toma la palabra la concejala Sra. Nuño, que presenta en pleno la siguiente propuesta 
trabajada en la comisión del área 2 en la que se encontraban miembros de los tres grupos 
municipales, y hablada con las Apymas de Erro y Espinal, consistente en fijar los criterios 
que el Ayuntamiento del Valle de Erro va a aplicar con el fin de ayudar a sostener 
económicamente los comedores de las escuelas del valle puesto que se entiende que 
son una herramienta fundamental para la conciliación familiar, la mejora de la calidad de 
vida de las familias y un elemento que contribuye a fijar población al territorio.  

La voluntad de este Ayuntamiento es ayudar a sufragar el déficit generado por estos 
comedores y a colaborar en que las familias usuarias de estos comedores no abonen 
tasas de comedor que superen los precios medios de los comedores de la zona.  

La propuesta consiste en sufragar el déficit generado por los comedores de las escuelas 
del valle, para que las familias no tengan que abonar importes superiores a los 7,00€ por 
menú en el caso del alumnado no transportado, y a los 1,75€ en el caso del alumnado 
transportado este curso 23-24. El importe de los precios medios de los comedores de la 
zona, se revisará cada año para ratificar o modificar este acuerdo municipal.  
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Para poder determinar el importe de la ayuda económica municipal a los comedores 
escolares, el Ayuntamiento solicitará a las APYMAs de cada una de las escuelas, (en la 
segunda quincena de agosto) la siguiente información: 

 Nº de comensales (Alumnado transportado) 
 Nº de comensales (alumnado no transportado) 
 Nº días del servicio de comedor en el curso.  
 Presupuesto del servicio de comedor para el curso correspondiente 
 Declaración responsable sobre el presupuesto de otros ingresos previstos para 

sufragar el gasto del comedor: 
o subvención Dpto Educación-Gobierno de Navarra,  
o subvención  para el alumnado no transportado (a través de enmienda) 
o otras subvenciones 
o otras líneas de financiación 

El Ayuntamiento determinará el importe de la ayuda económica correspondiente dentro 
de los límites de la partida presupuestaria. 

Dicho importe será comunicado a cada APYMA, informando a su vez  que en enero del 
curso iniciado  recibirán el 60% del  mismo. 

El resto del importe de la ayuda, se liquidará en Junio, una vez presentados los 
documentos justificativos de los gastos reales ejecutados.  

El ayuntamiento solicitara a las APYMAs de cada una de las escuelas presentar entre el 
22 y  el 30 de Junio la siguiente información: 

 Facturas del servicio de comedor de todo el curso 
 Documentos justificativos del pago de dichas facturas 
 Declaración responsable de otros ingresos recibidos: 

o subvención Dpto Educación-Gobierno de Navarra,  
o subvención  para el alumnado no transportado (a través de enmienda) 
o otras subvenciones 
o otras líneas de financiación 

El Ayuntamiento determinará el importe definitivo de la ayuda económica 
correspondiente al servicio de comedor del curso terminado.  
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Dicho importe será comunicado a cada APYMA. A continuación, se tramitará la 
liquidación correspondiente, ingresando a cada Apyma la diferencia entre el importe 
definitivo de la ayuda económica y el importe del adelanto ingresado en enero. Esta 
liquidación se abonará antes del 5 de Julio. 

La alcaldesa Sra. Remiro Esnoz, añade por completar la exposición de la concejala Sra. 
Nuño, que el objetivo de esta medida es que el Ayuntamiento asuma las fluctuacionesnde 
costes que soportan los comedoreres pequeños por sus propias características. Y por lo 
tanto que sea el Ayuntamiento quien asuma esas oscilaciones de costes, y que las 
familias no tengan que pagar más por esta razón. El documento es permanente si bien 
el mismo ya dice que variará y se revisará cada año en función de los costes que se 
tengan. La concejala Sra. Bidaurreta pregunta si es un texto que se aprueba por el 
Ayuntamiento para que se sepa el criterio a seguir o si habría que aprobar una 
ordenanza, se responde que no es necesario, que es un acuerdo del Ayuntamiento para 
ayudar a los comedores y que se puedan mantener en el tiempo y es suficiente para 
poder aplicar dichas ayudas y poder fianciar los comedores. 

Toma la palabra la concejala Sra. Bidaurreta que manifiesta que su grupo se va a 
abstener porque le han dado muchas vueltas y les parece más sencillo pagar el déficit 
poniendo un tope, les crea dudas que el proyecto de Piribizi vaya a continuar y entienden 
mejor fijar un tope o bien, a lo que correspnde por comensal o bien, un tope al total del 
déficit hasta la partida presupuestaria. Responde la alcaldesa que esta contemplado en 
los propios criterios aprobadas y que esa es la vocación de estos criterios propuestos, 
poner un limite al modo sobre como el ayuntamiento va a ayudar a los comedores 
escolares. En el caso que Piribizi no se replique esa falta recaería en las familias ya que 
el Ayuntamiento no tiene la capacidad económica que Piribizi ofrecía a las familias y de 
ahí esos límites. Y si Piribizi no sigue, se habló de que el Ayuntamiento podría explorar 
otras vías de financiación, pero fuera de estos criterios que se han propuesto porque no 
podemos cubrir un déficit infinito. Ni desde luego asumir lo que ofrecía Pirbizik. Con el 
acuerdo se establecen unos criterios y límites a estas ayudas y dejar claro a las familias 
hasta donde el ayuntamiento puede aportar.  

Se acuerda con cuatro votos a favor (Srs/as Nuño, Zaldua, Jiménez Rey y Remiro Esnoz) 
y dos abstenciones (Srs./as Gil y Bidaurreta) aprobar la propuesta planteada consistente 
en sufragar el déficit generado por los comedores de las escuelas del valle, para que las 
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familias no tengan que abonar importes superiores a los 7,00€ por menú en el caso del 
alumnado no transportado, y a los 1,75€ en el caso del alumnado transportado este curso 
23-24. El importe de los precios medios de los comedores de la zona, se revisará cada 
año para ratificar o modificar este acuerdo municipal. 

7.- APROBACION INICIAL TEXTO REFUNDIDO AYUDAS AL ESTUDIO 
Toma la palabra la alcaldesa Sra. Remiro Esnoz, que en relación a este punto se va a 
proponer este punto se va a proponer la aprobación del texto refundido de las ayudas al 
estudio, si bien aclara que dentro de este punto se van a aprobar en realidad dos temas 
diferentes. 
En primer lugar, se va a plantear la aprobación de dos modificaciones puntuales en 
relación a la parte del texto que hacía referencia a los estudios en euskera y en la que 
hace referencia a los estudios universitarios.  
Y después se planteará la aprobación de un texto que contempla todas las 
modificaciones que se han indo insertando a lo largo de las legislaturas, incluyendo la 
modificación que se va a plantear en el pleno de hoy. 
 
Sobre las modificaciones puntuales, la primera de ellas es del punto D) sobre Estudios 
universitarios, proponiéndose eliminar la siguiente frase:  
“Es decir, la carrera de 3 años tendrá una ayuda de 2.976,00euros, la de 4 años de 
3.968,00 euros, etc.” con el fin de actualizar el texto a la realidad puesto que ahora ya 
son todo grados y no hay carreras de tres años.  
Y la segunda modificación que se propone, se planteó en el pleno de diciembre del 2022, 
en la legislatura anterior, y es respecto al punto E) Estudios en euskera 
Al respecto toma la palabra la concejala Sra. Bidaurreta que ayer volviendo a repasar el 
texto lo que se va a retirar del euskera hacer referencia a varios cursos y a la corporación 
solo le interesa retirar a uno de ellos el cuarto. Se revisa de nuevo el texto y la alcaldesa 
explica que lo que se quiere eliminar es la siguiente frase: 
 
- No se subvencionará más de un curso del mismo nivel. Es decir, no se concederá 
ayuda económica ni en la misma convocatoria ni en la siguiente, por la realización de un 
curso del mismo nivel que otro que ya haya sido objeto de subvención. 
 
Que es la frase por la cual el año pasado se denegaron a varias personas la beca por 
estudiar más de una vez el mismo curso, pero se tratan de estudios de alfabetización de 
adultos y en pleno se entendió que no había que penalizar a este perfil de estudiantes 
porque son procesos de formación diferentes que los cursos universitarios que lo que se 
trata y se premia es el ir superando los cursos. Y además al ayuntamiento le interesa 
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que la gente conozca y sepa el euskera y lo pueda utilizar cada vez más y por ello estas 
ayudas son convenientes. 
Se trata por tanto de ver si la retirada de esa frase afecta a todas las modalidades objeto 
de subvención o solo a una.  Las modalidades de aprendizaje subvencionadas son las 
siguientes: 
1) Cursos intensivos que se desarrollen en régimen de internado, con al menos dos 
semanas de duración. 
2) Cursos intensivos de, al menos, cuatro horas de duración diarias (Veinte 
semanales) 
3) Cursos de aprendizaje extensivo 
4) Cursos de autoaprendizaje 
5) Cursos de la Universidad Vasca de Verano 
 
Revisados todas ellos, dicha frase no afectaría a los cursos de la Universidad Vasca, 
solo afectarían a los otros cuatro modelos de aprendizaje. 
A todo lo anterior se añade que se ha adecuado el leguaje al lenguaje no sexita para 
también poner el documento al día. 
A continuación, lo que se propone es de conformidad con el documento aportado en la 
convocatoria que recoge el historial de la ordenanza que se viene aplicando por el 
Ayuntamiento desde su inicio, con modificaciones publicadas en el BON y aprobaciones 
hasta las propias modificaciones propuestas en este pleno, aprobar un texto refundido 
de la ordenanza que recoja todas ellas y junto con la corrección del lenguaje, se publique 
en el BON un texto único vigente a aplicar en todo el municipio del Valle de Erro. 
Se acuerda por unanimidad, aprobar las modificaciones propuestas y aprobar 
inicialmente el texto refundido con todas las modificaciones aprobadas desde el 2002 y 
la correspondiente actualización del lenguaje. 
En caso de no haber alegaciones, se aprobaría definitivamente sin necesidad de pasar 
por Pleno y se publicaría íntegramente en el Boletín Oficial de Navarra. 
  
8.- APROBACION MODIFICACION PRESUPUESTARIA 
Toma la palabra la alcaldesa que informa que de conformidad con lo hablado en la sesión 
anterior, es necesario aprobar la siguiente modificación presupuesataia con el fin de 
financiar la obras de adecuación a realizar en el polígono Urrobi subvencionadas por el 
Gobierno de Navarra, pero para las cuales el Ayuntamiento en su presupuesto del 2023 
no tenía partida aprobada. La parte no subvencionada pro el Gobierno de Navarra será 
aportada por el Consorcio Urrobi, de lo cual ya son conocedores los representantes de 
la Junta de Aezkoa, si bien está pendiente mantener una reunión con ellos.  
Se acuerda por unanimidad aprobar la siguiente modificación presupuestaria: 
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APROBACIÓN INICIAL DE EXPEDIENTE DE HABILITACIÓN DE CREDITOS 
EXTRAORD. DEL PRESUPUESTO GENERAL ÚNICO PARA 2023 

 
 

MODIFICACIONES PRESUPUESTARIAS 
 

PARTIDA DENOMINACION IMPORTE 
 1    1533 6920000 RENOV PAVIM POL URROBI 41.930,19 

 
 

TOTAL MODIFICACIONES 41.930,19 

 
 

FUENTES DE FINANCIACIÓN 
 

PARTIDA DENOMINACION IMPORTE 
 1    7508016 SUBV PAV POLIGONO URROBI 20.965,09 
 1    7670000 APORT CONSORCIO URROBI 

PAVIMENTACION 
20.965,10 

 
 

TOTAL FUENTES DE FINANCIACIÓN 41.930,19 
 

Todo esto se realiza en virtud de lo dispuesto por los artículos 212 y siguientes de la Ley 
Foral 2/1995 de las Haciendas Locales de Navarra. 

De conformidad con el artículo 276 de la Ley Foral 6/1990 de 2 de Julio de la 
Administración Local de Navarra, este Expediente queda expuesto al público por espacio 
de 15 días hábiles en Secretaría Municipal, al objeto de que pueda ser examinado por 
quien lo desee y, en su caso, presentar las reclamaciones que se estimen pertinentes. 

Si no se formularan reclamaciones, este Expediente así aprobado se considerará 
definitivo y cumplido el trámite de publicación del resumen del mismo. 

9.- INFORMACION VARIA 
Toma la palabra la alcaldesa Sra. Remiro Esnoz que como en el pleno anterior se va a 
informar en función de las áreas de trabajo creadas: 
Area 1 (Bien estar, salud e igualdad) Informa la concejala Sra. Jiménez Rey 
Agente de Igualdad 
Se inforna que resoecto a las pruebas de selección para la contratación de Agene de 
Igualdad, se apuntaron catorce personas, de las cuales siete se han presentado y seis 
han pasado la prueba teórica. Falta por corregir la prueba práctica y la valoración de los 



16 
 
 

méritos para el resultado final. Se prevé que para finales de mes se resuelva y para 
octubre se pueda realizar el contrato.  
La corporación se da por enterada. 
Convocatoria subvención INAI 
El 27 de julio se reunió la comisión del área para ver que solicitar a la convocatoria de 
ayudas y se acordó añadir al día de la mujer rural que con la película ya se puso en 
marcha en la legislatura anterior, formación con Ruth Iturbide y sensibilización con Alvaro 
Embid y una actualización del protocolo contra la violencia. Ya se ha presentado y ahora 
se está esperando a que llegue la resolución de concesión de ayudas. 
También se informa de que el 15 de octubre, día de las mujeres rurales, el ayuntamiento 
va a participar en un ciclo de cine sobre este tema organizado por el Ministerio. La 
película que se va a proyectar se llama AINARAK, y la misma se va a acompañar con 
una mesa redonda en la que se contará con el director de la película y con la actriz y 
cantante, Anne Etchegoien, protagonista de la pelicula-documental, que ofrecerá un 
pequeño concierto que se llevará a cabo en Burguete el 21 de octubre. 
La corporación se da por enterada. 
Proceso participativo de juventud  
Se informa por el concejal Sr. Zaldua, que se han hecho varios talleres con participación 
de la juventud y bastante éxito. Unai Irigaray, técnico que dinamiza el proyecto, ha 
trasladado muy buenas, vibraciones y ahora quedan dos sesiones para finalizar el 
proceso, proceso que finalizará con una sesión con participación de todas las partes cuya 
fecha está pendiente por determinar y tras lo cual habrá una reunión de carácter interno 
de valoración del Ayuntamiento con Artelan, empresa encargada de este proyecto.  
La corporación se da por enterada 
Area 2 (cultura, deporte y euskera) informa la concejala Sra. Nuño 
Media maratón Roncesvalles-Zubiri  
Se ha pedido como otros años colaboración y se mantiene la subvención de mil euros. 
El reportaje en la revista ON queda pendiente para noviembre y mañana la concejala 
Sra. Bidaurreta y ella acudirán a una rueda de prensa que le acaban de comunicar que 
será en la Morea a las 13 h. 
La corporación se da por entereda.  
Final de Remonte 
También como otros años se invita al Ayuntamiento a colaborar en la celebración de la 
final Navarra de Remonte que será el 28 de octubre a las 18 h. en Zubiri. Se propone 
repartir 200 entradas que se entregarán a los concejos para que los interesados la 
puedan recoger llevarán cuño del Ayuntamiento y en vez de pagar 10 euros se pagarán 
5 euros. El ayuntamiento aporta 1.000 euros. Finalmente se nos ha planteado que el 
Ayuntamiento forme parte del patronato pero en todo caso se mandará información al 
respecto y se valorará. 
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Transporte escolar posobligatorio 
El año pasado para sacar adelante el transporte escolar posobligatorio, se consiguió 
subvencion de Proyectos Estratégicos. El Ayuntamiento se encargó de la gestión y 
tramitar todas las concesiones a los taxistas, y luego recibió la subvención, pero este año 
no se sabía que iba a pasar con dicha ayuda y aunque según les han comentado desde 
Estratégicos es bastante factible replicar el acuerdo todavía no se sabe nada. Por ello 
las familias pidieron de nuevo ayuda a las entidades para que les apoyaran y se hizo una 
reunión con los Ayuntamientos de Burguete, Garralda y Valle de Erro llegándose al 
acuerdo de prorrogar las ayudas por parte de los ayuntamientos hasta diciembre, el 
compromiso no podía ser mayor porque algunas de las entidades carecen de fondos 
para hacer frente al coste del servicio y además tanto Burguete como Garralda están en 
funciones pero como la decisión había que tomarla puesto que el servicio comenzaba de 
foram inmiente se tomó el compromiso de prorrogar el contrato del curso pasado hasta  
final de año. Mientras se seguirá trabajando y se intervendrá políticamente para 
conseguir las ayudas del Gobierno de Navarra. 
La Corporación se da por enterada. 
Ayudas al deporte 
En cuanto a la convocatoria de ayudas deportivas se ha publicado un bando abriendo un 
plazo durante el mes de septiembre para que conforme a las ordenanzas se presenten 
las solicitudes de ayuda. La comisión ya está convocada hacia primeros de octubre para 
varemar las peticiones formuladas. 
 La Corporación se da por enterada. 
Euskera 
El concejal Sr. Zaldua, informa que a través de Euskarabide por el dia internacional del 
euskera, se va a celebrar una serie de teatros y uno de ellos va a tener lugar el 30 de 
noviembre en la escuela de Erro, va dirigido al alumnado de primaria. 
La Corporación se da por enterada. 
 
Area 3 (empleo, industria eficiencia energética, turismo, desarrollo rural) informa 
concejala Sra. Jiménez Rey 
Plan de Sostenibilidad turística en destino (Uget) 
Se informa que la reunión para tratar sobre este tema tuvo lugar el 2 de agosto y lo que 
se planteaó fueron posibles actuaciones para incluir en este plan, surgieron tres 
proyectos, planes, ideas, una sobre red de senderos, otra, anti incendio para el Valle y 
la última, sobre rutas del patrimonio. Luego hubo otra reunión con concejos porque se 
dio una prórroga para presentar los proyectos, a la que acuedieron Lintzoain y Espinal 
que ya tenia algun proyecto y lo iba a trabajar por su cuenta y Lintzoain colaboró en las 
propuestas planteadas por el Ayuntamiento. Una vez trabajadas y presentadas las fichas 
de los proyectos parece que hay presupuesto para el proyecto del plan antincendio si 
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bien hay que presentar una memoria valorada que va a preparar Basartea. El resto de 
proyectos puede que si pero todo está muy en el aire.  
Cederna informó de que en proyectos a nivel Pirineo nos pedirían colaboración o si al 
ayuntamiento le intersaba su participación, por ejemplo, con el tema de las “estelas” 
acudirán a las entidades o si al alguien quiere colaborar y aportar cosas, porque van a 
crear una web destino pirineo puede hacerlo, en todo caso todo ello ya será a nivel de 
zona no del valle.  Respecto al propio valle salió el tema de los paneles en relación con 
la mujer de Arpea y el hombre de Loizu que iban a hacer alguna acción parecida a nivel 
de pirineo, pero bueno todo ello a grandes rasgos sin concretar demasiado. Se está 
trabajando en esa línea integrando todo ello en un programa de zona del pirineo. 
En julio Cederna convocó una reunión informativa en Zubiri sobre cómo se organiza y 
gestiona la propia Cederna  y hoy a las 17 h. era la Asamblea General de Cederna donde 
se va a elegir entre otros al respresentante de la subcomarca a la que pertenecemos y a 
la que se ha presentado un corporativo del Ayuntamiento de Esteribar. 
La Corporación se da por enterada. 
 
En esta área también está el tema del consorio Urrobi ya hablado anteriormente. 
Red Natura, espacio en Sorogain 
Se informa por el concejal Sr. Zaldua, que se estuvo con una técnica de Lursarea para 
ver el lugar, ver lo que preocupaba sobre el entorno de Sorogain y que poder hacer y el 
jueves 28 de septiembre a las 9 h. de la mañana volverán a tener nueva reunión donde 
se llevará una propuesta de trabajo.  
La Corporación se da por enterada. 
 
Area 4 (montes, ganadería, pastos, medio ambiente, patrimonio, residuos) 
Coto de Caza 
Se informa por la alcaldesa Sra. Remiro Esnoz, de la reunión mantenida con el coto de 
caza donde además de repartir las anillas, se repartieron fechas de caza de las cuadrillas 
en comunales y se debatió sobre temas del propio coto. Hay una debate, sobre solicitar 
o no la inclusión de lso territorios de los Señoríos en el coto de caza porque el Gobierno 
de Navarra parece que está intersado, si bien al respecto hay diferentes opiniones dentro 
del coto, habiéndose acordado recabar más información y volver a tener una nueva 
reunión para hablar sobre todo ello. En todo caso, la renovación del coto se hará en poco 
tiempo asi que cualquier decisión se dejará para incluirla cuando toque la mencionada 
renovación que será en unos dos años. 
La Corporación se da por enterada. 
Constitución cargos Mancomunidad de Quinto Real 
Se informa por la alcaldesa Sra. Remiro Esnoz, que se constituyó la mancomunidad con 
los nuevos cargos y se tuvo la prirmera sesión y se pasará copia del acta a todos los 
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corporativos. Está pendiente una subasta de la Zona de Zuráun que se quedó desierta y 
próximamente va a salir con el 20% de rebaja, también está en marcha todo el tema de 
revisión de puestos y trabajos a realizar tanto en los puestos como en las txabolas. 
La Corporación se da por enterada.  
Incidencia PAC 
Se informa por el concejal Sr. Zaldua de una incidencia ocurrida con la PAC, donde se 
solaparon dos expedientes, 5,56 has de dos fincas de los señoríos que se declararon a 
la vez por dos particulares y por el Ayuntamiento. 5 has. se solucionaron porque el 
Ayuntamiento disponía de reserva y el resto hasta los 0,56 has. las quitó de su 
expediente uno de los dos particulaes afectados.  
La Corporación se da por enterada. 
Aprovechamiento forestal 
Se informa por la alcaldesa Sra. Remiro Esnoz, que el aprovechamiento forestal de 
Laurentxi sacado a subasta, se ha adjudicada a Arpana en la cantidad de 44,57 €/m3. 
La Corporación se da por enterada. 
 
Area 5 (urbanismo, infraestructuras, vivienda) 
Incidencias agua  
Se informa que las analíticas del agua de Ardaitz, donde hubo problemas han salido ya 
bien y está corregido. El ayuntamiento llevó a cabo el protocolo para estos casos de 
contaminación del agua, cortar consumo agua, higienizar etc, si bien la alcaldesa 
manifiesta que a su entender desdes su punto de vista subjetivo, desde la toma de 
muestras hasta los resultados finales ha pasado demasido tiempo, y a la población se le 
ha hecho muy largo. 
Ardaitz tiene problemas con el cloro, se va a mantener con Tabar, empresa de 
mantenimiento, una reunión antes de Navidad para hablar sobre todo el servicio que 
ofrecen a nivel de Valle y en concreto con Ardaitz que soluciones dar. 
Se informa también que el expediente sancionador de Mezkiritz se ha cerrado sin sanción 
para el Ayuntamiento porque se ha anulado. Y respecto a Odia faltan los datos definitivos. 
La Corporación se da por enterada 
Plan Urbanístico 
Se informa que sigue pendiente de pasar el expediente a la Comisión Territorial para que 
se le de el visto bueno, si bien no se sabe cuando se va a convocar dicha Comisión. 
La Corporación se da por enterada. 
Señales disuasorias 
Se informa que a petición del concejo de Biskarrete sobre la posibilidad de poner señales 
disuasorias, se le ha encargado a la arquitecta municipal que estudie donde poder 
colocarlas ya que tiene que ser intaladas dentro del suelo urbano y no tienen que afectar 
a la visibilidad.  
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La Corporación se da por enterada. 
 
Area 6 (economía, cuentas, presupuestos,  hacienda, impuestos) 
Expediente cuentas 2022 
Se informa por la alcaldesa Sra. Remiro Esnoz, que el expediente de cuentas del 2022 
está pendiente de aprobar si bien se presentarán para la sesión de octubre. 
 
Area 7 (concejos, pueblos, pirineo, administración local) 
Cambio horario 
La alcaldesa Sra. Remiro Esnoz informa que a partir de octubre va a haber un cambio 
de horario entre los Ayuntamientos que comparten personal para poder coordinar mejor 
el horario de trabajo que tiene el equipo de gobierno. Cambio ligado con otra idea del 
grupo de gobierno que era establecer un horario con la ciudadanía y que de la misma 
manera hasta primeros de octubre no se va a poder llevar a cabo. A partir del 1 de octubre 
se emitirá un bando informando a toda la poblaicon de la agenda de horario de atención 
al público, los jueves de 9:30 a 10:00h. y de 13:00 a 13:30 h., con cita previa a través del 
teléfono o vía e-mail indicando el tema a tratar. Se tratarán de citas de atención breves 
poque el objetivo es tener contacto y recoger las inquietudes para luego tratarlas.   
Hasta ahora se han estado recogiendo instancias y comunicaciones de personas del 
valle que todavía no se han respondido porque se han ido priorizando en función de lo 
que ya estaba de antes y fecha en que se han presentado. Los primeros meses han sido 
muy intensos de toma de contacto, de trabajo y de ponerse al día y no se ha podido 
responder con la prontitud que hubieran deseado. 
La corporación se da por enterada. 
Mesa Pirineo  
Se informa de la reunión mantenida con la Mesa del Pirneo en Aribe el 14 de septiembre 
donde se ha tomado una decisión principal que recoge dos vías de acción. El Gobierno 
de Navarra tras las elecciones se esta todavía formando y ha habido una ausencia de 
información enorme respecto de que va a pasar con el Plan del Pirineo y todo lo que 
conlleva y proyectos que se han desarrollado a su alrededor y como seguir con dicho 
plan. Plan que se basa en una estructura asamblearia en la que particpan, el Gobierno 
de Navarra, Parlamento de Navarra y la Mesa del Pirineo. El propio plan tiene un equipo 
de trabajo detrás. En el acuerdo de Gobierno no se decía nada sobre que Departamento 
iba a asumir este tema, se estaba esperando a ello, pero se sigue sin saber nada al 
respecto. Por ello, en la reunión se decidio que una vez pasado el tiempo de cortesía se 
iban a pedir dos reuniones urgentes, una con el Parlamento y otra con Gobierno de 
Navarra y paralelamente se va celebrar un evento público al que se va a convocar a toda 
la ciudadanía, colectivos, asociaciones, entidades locales, el próximo 17 de octubre a las 
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18:30 h. en Jaurrieta y el objetivo es en caso de que hayan tenido lugar las reuniones 
informar sobre el futuro del plan. 
La Corporación se da por enterada. 
Federación Navarra de Municipios y Concejos 
Se informa que se ha recibido de la Federación Navarra de Municipios y Concejos, 
FNMC, la convocatoria para la Asamblea General el 6 de octubre a las 17h. en el Iruña 
Park, a la que acudirá la concejala Sra. Nuño. 
La corporación se da por enterada. 
 
Area 8 (fiestas, eventos, erroibarko eguna) 
Parque intergeneracional en Urepel 
Se informa que el Ayuntamiento de Urepel les invitó y acudieron en agosto a la 
inaurguraciñon de un parque intergeneracional.  
 
11.- RUEGOS Y PREGUNTAS 
No se formulan. 
 
Y no habiendo más asuntos que tratar, se levanta la sesión siendo las 19:50 h. del mismo 
día, de lo que doy fe. 
 

 

Lintzoainen, Erroibarko udaletxean, 2023ko irailaren 20ko 17:30ean, Erroibarko Udala 
bildu zen ohiko bilkura egiteko, lehen deialdian. Bertaratuak: Elena Jimenez Rey, Miren 
Nekane Nuño Iturri, Oier Zaldua Ortiz de Guzman, Teresa Bidaurreta Azcarate eta Juan 
Luis Fermin Gil Garcia zinegotziak, bilkura buru alkatea, Leire Remiro Esnoz, izan zen 
eta idazkaria, udalbatzarena, Marisol Ezcurra Irure.  
Gai zerrendari ekin baino lehen ETI taldeko Gil zinegotziak,EH Bildu-Erroibar taldeko 
Zaldua zinegotziak eta alkateak, Remiro Esnoz andreak, bilkura grabatuko dutela 
jakinarazi dute. 
 
1.- 2023ko UZTAILAREN 26ko BILKURAREN AKTAREN ONESPENA 
Udalbatzak erabaki du aho batez 2023ko uztailaren 26ko bilkuraren akta onartzea. 
 
2.- 2023ko UZTAILAREN 21etik IRAILAREN 15a ARTE ALKATEAK EMAN DITUEN 
EBAZPENEN INGURUKO INFORMAZIOA 
Alkateak, Remiro Esnoz andreak, 2023ko uztailaren 21etik irailaren 15a arte eman dituen 
ebazpenen inguruko informazioa eman du.  
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Udalkideak jakitun dira. 
Bidaurreta zinegotziak ebazpen hauei buruzko informazioa eskatu du: 
125. ebazpena, MUGAK APURTU elkarteari egindako ekarpenari buruzkoa. Adierazi du 
1.000 euroko partida gainditzen duela, eta edo gaizki dagoela edo aurrekontu-aldaketa 
bat egitea legokiokeela. Remiro Esnoz alkateak erantzun du egia dela aurrekontuetan 
onartutako kopurua gainditzen duela, baina hori begiratu zutela, eta, lotura-poltsa osoa 
gainditzen ez zuenez, kopurua 2.000 eurora igotzea ebatzi zuela, aurrekontua aldatu 
beharrik gabe. 
133 Ebazpena, Baigorriko Sindikatuak sustatutako obretarako lizentzia emateari 
buruzkoa, Kintoko Urtarai pista hobetzeko, Erroibarren. Mankomunitatearen pista 
publikoa denez, ez du argi EIOZ kobratu beharko litzatekeen ala ez. Idazkariak erantzun 
du egia dela pista publikoa dela eta EIOZ ez dela kobratu behar. 
 
3.- ALFREDO ARGUIBIDE EQUISOAINEK MEZKIRIZKO UE-9 UNITATEAN 
SUSTATU DUEN MUGAKETAREN ALDAKETA XEHATUAREN HASIERAKO 
ONESPENA. 
Remiro Esnoz alkateak hartu du hitza, eta esan du aktan jasotzea nahi duela sustatzailea 
bere senarraren lehengusua dela, eta interes-gatazkarik egon ote daitekeen galdetuta, 
idazkariak ezetz erantzun du, ez delako zuzeneko ahaidetasunik eta ez duelako ageriko 
adiskidetasunik edo etsaitasunik. Eta, nolanahi ere, idazkariak adierazi bezala, halakorik 
balego, haren botoak bozketaren emaitza baldintzatuko balu bakarrik ezingo luke 
bozketan parte hartu. 
Ondoren, idazkariak hartu du hitza, eta azaldu du aldaketaren xedea Unitatearen mugak 
zuzentzea dela, horiek errealitate fisikoarekin eta katastroarekin bat etor daitezen, eta 
Unitateko parte-hartzailea jabe bakarra izan dadin. 
 
Partzela pribatuaren azalera 1.972,03 m2-tik 1.606 m2-ra murriztu da. 
 
Honakoak mantenduko dira: 0,25 m²/m²-ko okupazioa, gehieneko altuera (7,5m), solairu-
kopurua (BS+1+E), kudeaketa-sistema (borondatezko birpartzelazioa) eta lurzoruaren 
sailkapena eta kalifikazioa (dentsitate txikiko bizitegi-lurzoru hiritarra).  
 
San Kristobal kalea handitzeko lagapenari eutsi zaio, eta unitatetik kanpo utzi da 608 
lurzatira sarbide esklusiboa emateko egindako bidea. 
 
Aurreikusten da (nahiz eta ez den justifikatzen) eremutik kanpo geratzen den azalera hiri-
lurzoru finkatu gisa geratzen dela. 
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Proposatutako aldaketak, udal-arkitektoak jakinarazi duenez, egungo egoera hobetzen 
du, Udalari prestazioak murriztu gabe eta eragin berriak sortu gabe. Oro har, egokitzat 
jotzen da behin betiko onespenerako azken dokumentuan jaso beharko diren 
kontsiderazioak kontuan hartuta.  Eta unitatearen mugak aldatzeak berekin dakar 
lurzoruaren sailkapena aldatzea (hiri-lurzoru finkatugabetik finkatura) eta kalifikazioa 
aldatzea (erabilera publikoko bidetik lurzoru libre pribatura), eta, ondorioz, lurzoru-mota 
bakoitzari lotutako kargak eta betebeharrak aldatzea. Horregatik, 35/2002 LFBLren 49.3 
artikuluan xedatutakoaren arabera, zehaztapen horiek xehetasunezkotzat jotzen dira, eta 
jarraitu beharreko izapidetzea uztailaren 26ko 1/2017 Legegintzako Foru Dekretuaren 
143.2 artikuluan adierazitakoa da (1/2017 Legegintzako Foru Dekretua, Lurralde 
Antolamenduari eta Hirigintzari buruzko Foru Legearen testu bategina onartzen duena), 
lege horren beraren 74. artikuluarekin korrelazioan.  
Horiek horrela, aho batez erabaki da: 
 
1.- ALFREDO ARGUIBIDE EQUISOAINek Mezkiritzeko UE9 egikaritze-unitatearen 
mugak aldatzeko aurkeztutako aldaketa, indarrean dagoen Erroibarko Udal Planean 
mugatutakoa, hasieran onartzea, honako baldintza hauekin:  
 
1.1. Behin betiko onespenerako, testu bategin bat egin beharko da, honako zuzenketa 
hauek jasoko dituena:  
1.1.a Egindako bidearen erabilera eta zertarakoa argituko da: Espazio hori egikaritze-
unitatearen eremutik kanpo geratzen denez, erabilera eta titulartasun pribatuko hiri-
lurzoru finkatutzat jotzen da. Egoera hori argitu beharko da, eta planoetan jaso. 
1.1.b 609A lurzatian integratutako bidearen ondoko zuhaitz-eremua, unitatetik kanpo 
geratzen bada, hiri-lurzoru finkatu libre pribatu gisa sailkatuta geratu beharko da, 
eraikigarritasunik gabe.  
1.1.c Lursail horren forma eta antolaera kontuan hartuta (608a inguratzen duen 609 
lurzatiaren hondar-espazioarekin gertatzen den bezala), kontuan hartuta berez ez dela 
eraikigarria, etorkizunean aldameneko lurzatiren batean eranstea gomendatzen da.  
1.1.d Fitxan sartuko da unitateari ematen zaion bide-partzelaren azalera, egungo bide-
partzela eta lagapenekoa bereizita. 
1.1.e Dokumentua ondoren erregistratzeko, DF253/2009 arauaren arabera, plano 
guztiek 4 izkinen UTM koordenatuak izango dituzte.  
 
2.- Dokumentua jendaurrean jartzea 20 eguneko epean NAOn argitaratuta.  
Jendaurreko epea amaituta eta aurkeztutako alegazioak ebatzi ondoren honakoa egingo 
da:  
2.1. Zuzendutako dokumentua behin betiko onestea.  
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2.2. Testu bategina behar bezala izapidetuta bidaltzea Lurralde Antolamendu, 
Etxebizitza eta Proiektu Estrategikoen Sailera, plangintza-erregistroan sartzeko, 
DF253/2009 Dekretuan xedatutakoaren arabera. 
 
4.- 2023-2024ko BASO JARDUEREN PROIEKTUAREN ONESPENA. 
Remiro Esnoz zinegotzi andreak hartu du hitza. Lehenik eta behin, barkamena eskatu 
du, dokumentazioa gaizki prestatu delako, proiektuak ez direlako garaiz iritsi, eta akats 
bat egin delako: teknikariei osoko bilkuraren data esan zaie, eta ez zaie adierazi 
dokumentazioa berrikusi ahal izateko denbora bat lehenago egon behar zela. Idazkariak 
azaldu bere aldetik esan ziela saiatu behar zutela egun batzuk lehenago igortzen baina 
ez dela posible izan. Alkateak espero du datozen proiektuetan zintzoagoak izatea.  
Alkateak jakinarazi du proiektuak dagokion arloko batzordean landutakoa jasotzen duela, 
eta barne hartutako jarduketak sastrakak kentzea, Adi eta Lasturrerako errepidea 
egokitzea direla.  
Jiménez zinegotzi andreak hartu du hitza, eta interesgarria iruditzen zaio ingeniariak bere 
e-postan aipatzen duen zuzenketa goraipatzea; izan ere, batzordean hitz egin zena ez 
da sartu, loteren bat baitago aurreikusita Lastur mendiko pistatik ateratzeko. Hala ere, 
pistari eragiten dion garbiketa lana sartu egin da. 
Hortaz, erabaki da aho batez: 
1.- Basartea enpresak idatzitako baso-jarduketen proiektua onartzea, 24.891,58 € gehi 
BEZa, 2023 eta 2024 ekitaldietako aurrekontuei lotutako gastua onartuz. 
2.- 2023/2024 baso jardueren dirulaguntza deialdian eskaera aurkeztea. 
   
5.- 2023/2025 TOKIKO AZPIEGITURA PLANAREN PROIEKTUAK ETA 
FINANTZAKETA ONARTZEA 
Remiro Esnoz alkateak hartu du hitza, eta jakinarazi du, Toki Administrazioko 
Departamentuak zenbait obra egiteko laguntzak ematea onartu duenez, Infantek (Eunate 
ingeniaritza), proiektua idatzi duen ingeniariak, bilkura hasi aurretik azaldu dituen 
proiektuak onartu behar direla, bai eta proiektu horiei dagozkien finantza-planak ere. 
Proiektuak, arestian esan bezala, berandu iritsi dira, nahiz eta azaletik jakin haien edukia, 
ingeniariak emandako azalpenak zalantzak argitzeko balio izan duen arren, eta obrek 
eragindako kontzejuen presentzia ere aberasgarria izan da, kontzeju horiek baitira obren 
inplikazio handiena izan dutenak. 

TAPean sartutako proiektuak eta horien inguruan udalak erabakia hartu behar duenak 
hauek dira: 
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1.- ZILBETIKO KONTZEJUKO ETXEKO INGURUAREN ZOLADURA BERRITZEKO 
PROIEKTUA 

Proiektu horri dagokionez, idazkariak hartu du hitza, eta azaldu du Kontzejuarekin adostu 
zela berak aurkeztea laguntza-eskaera; izan ere, eskumena Udalarena bada ere, 
Kontzejuaren esku utzi zen laguntza lortzeko aukera gehiago izateko. Hortaz, kasu 
honetan, Zilbetiko Kontzejuak onartu behar du proiektua, nahiz eta haren kostua eta 
finantzazioa Udalak ere onartu behar dituen. Horri guztiari gehitu behar zaio, obra honi 
dagokionez, badela zati bat, Kontzeju Etxeari eragiten dion zoladura zatia, Nafarroako 
Gobernuak diruz laguntzen ez duena, eta, beraz, zati hori Kontzejuaren eskumena 
denez, Kontzejuak berak erabaki behar du gauzatu ala ez, eta, hala badagokio, kostua 
bere gain hartu.  

Inbertsioaren kostua hau da: 

INBERTSIOA 

Inbertsioaren zenbatekoa (BEZ barne) eta, hala badagokio, haren eraginak  
 36.475,80 €. 

Ordainsariak BEZ barne          2.918,06 €. 

Inbertsioaren zenbateko osoa BEZ barne      39.393,86 €. 

FINANTZA-BIDEA 

TAPren ekarpena (ekarpenaren portzentajea x aurreikusitako zenbateko lagungarria BEZ 
kanpo)          10.089,00 €. 

TAP Determinazio Libreko ekarpena         6.850,46 €. 

Diruzaintzaren soberakina         
 16.266,48 €. 

Aurrekontuaren bestelako diru-sarrerak (Erroibarko Udala)     6.187,92 €. 

Finantzamendua, guztira:         
 39.393,86 €. 
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Toki Administrazioko eta Despopulazioko Zuzendaritza Nagusiko Toki Azpiegituren 
Zerbitzuak ezarritako diruz lagun daitekeen zenbatekoa tokiko erakundeak aurreikusitako 
zenbatekoa baino txikiagoa bada, eta, beraz, erakunde horrek finantzatu beharreko 
zenbatekoa handitzen bada, gastu horren finantzaketa Diruzaintzaren Soberakinaren 
kargura egingo da. 

Aldeko lau botoz (Nuño, Zaldua, Jiménez eta Remiro Esnoz) eta aurkako bi botoz (Gil 
eta Bidaurreta) proiektuari onespena ematea eta erabaki da eta aho batez Zilbetiko 
Kontzeju etxeko inguruko zoladura berritzeko lanen finantzabidea onartzea. 

2.- AURIZBERRIN ARREPAZULO LEZEKO INGURUAREN EDUKIERA HIDRAULIKOA 
HOBETZEA (ERROIBAR) 

Inbertsioaren kostua: 

INBERTSIOA 

Inbertsioaren zenbatekoa (BEZ barne) eta, hala badagokio, haren eraginak  
 54.693,29 €. 

Ordainsariak BEZ barne          4.375,46 €. 

Inbertsioaren zenbateko osoa BEZ barne      59.068,75 €. 

FINANTZA-BIDEA 

TAPren ekarpena (ekarpenaren portzentajea x aurreikusitako zenbateko lagungarria BEZ 
kanpo)          42.507,15(85%)€ 

 
Aurrekontuaren bestelako diru-sarrerak (Erroibarko Udalaren ekarpena)  16.561,60 € 

Finantzamendua, guztira:         
 59.068,75 €. 

Toki Administrazioko eta Despopulazioko Zuzendaritza Nagusiko Toki Azpiegituren 
Zerbitzuak ezarritako diruz lagun daitekeen zenbatekoa tokiko erakundeak aurreikusitako 
zenbatekoa baino txikiagoa bada, eta, beraz, erakunde horrek finantzatu beharreko 
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zenbatekoa handitzen bada, gastu horren finantzaketa honako hauen kargura egingo da: 

☒ Bestelako diru-sarrerak: Erroibarko Udalaren ekarpena 

Aldeko lau botoz (Nuño, Zaldua, Jiménez eta Remiro Esnoz) eta aurkako bi botoz (Gil 
eta Bidaurreta) proiektuari onespena ematea erabaki da eta aho batez Aurizberrin 
(Erroibar) Arrepazulo lezearen inguruaren edukiera hidraulikoa hobetzeko lanen 
finantzabidea onartzea. 

3.- AURIZBERRIN, SAROIBERRI, AURIZKO ERREPIDEA ETA SANTIAGO AUZOKO 
KARRIKETAKO (ERROIBAR) ESPALOIEN ZOLADURA BERRITZEKO PROIEKTUA 

Inbertsioaren kostua: 

INBERTSIOA 

Inbertsioaren zenbatekoa (BEZ barne) eta, hala badagokio, haren eraginak  
 24.064,75 €. 

Ordainsariak BEZ barne        1.925,18 €. 

Inbertsioaren zenbateko osoa BEZ barne        25.989,93 €. 

FINANTZA-BIDEA 

TAPren ekarpena (ekarpenaren portzentajea x aurreikusitako zenbateko lagungarria BEZ 
kanpo)            16.119,67 €. 

Aurrekontuaren bestelako diru-sarrerak (Erroibarko Udalaren ekarpena) 9.870,25 € 

Finantzamendua, guztira:         
 25.989,93 €. 

Toki Administrazioko eta Despopulazioko Zuzendaritza Nagusiko Toki Azpiegituren 
Zerbitzuak ezarritako diruz lagun daitekeen zenbatekoa tokiko erakundeak aurreikusitako 
zenbatekoa baino txikiagoa bada, eta, beraz, erakunde horrek finantzatu beharreko 
zenbatekoa handitzen bada, gastu horren finantzaketa honako hauen kargura egingo da: 

☒ Bestelako diru-sarrerak: Erroibarko Udalaren ekarpena 
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Aldeko lau botoz (Nuño, Zaldua, Jiménez eta Remiro Esnoz) eta aurkako bi botoz (Gil 
eta Bidaurreta) proiektuari onespena ematea erabaki da eta aho batez Aurizberriko 
Saroiberri, Aurizko errepidea eta Santiago auzoko (Erroibar) karriketako espaloien 
zoladura berritzeko lanen finantzabidea onartzea. 

4.- LINTZOAINEN ZOLA BERRITZEKO LANAK, SARERIK GABE, (DONE JAKUE 
BIDEA), 1. FASEA (ERROIBAR) 

Proiektu honetan, idazkariak proposatu du 2022 eta 2023 urteetako determinazio askeko 
laguntzak obra honi eragitea. Jiménez Rey zinegotziak galdetu du ea obra honetan ez 
ote den 2023ko erabaki askea beste zein proiektu edo jarduketatan erabil daitekeen. 
Idazkariak erantzun du diru hori, adibidez, basogintzako jarduketetarako edo 
abeltzaintzako azpiegituretarako erabil daitekeela, baina, egia esan, abeltzaintzako 
azpiegituren proiektua azkenean ez da gauzatu, eta basogintzako jarduketena kopuru 
txikia da. Gainera, urtea amaitzeko hiruhileko bakarra geratzen da, eta ez da espero 
beste inbertsio-aurreikuspenik izatea urtea amaitu aurretik, eta horregatik iruditzen zaio 
interesgarria diru hori obra horretara bideratzea. Alkateak esan du, horrelako erabakiak 
hartzeko baldintzarik onenak ez diren arren, akordio hau irailaren 25erako aurkeztu behar 
dela kontuan hartuta, horri buruzko erabaki bat hartu behar dela. Idazkariak azpimarratu 
du, erabakia oso argi ez badago, etorkizuneko beste edozein jardueratarako erabaki 
librea hartzeko utz daitekeela, eta 2022ko erabaki askea soilik aplikatu, bere ustez 
erabaki askearen zati bat plan horietara bideratu beharko litzatekeelako. Nuño 
zinegotziak galdetu du ea gastu-araua betetzeari eragiten dion. Idazkariak erantzun du 
aurten arte gastu-araua etenda dagoela, baina badirudiela datorren urtean berriro 
aplikatuko dela. Nolanahi ere, modu batera edo bestera, justifikatu egin behar da non 
bideratzen den erabaki askeko dirua, eta bestela diruzaintzako gerakina erabili beharko 
genuke. 

Obra honetan 2022 eta 2023 urteetarako erabaki askeak bideratzearekin ados egonik, 
finantzaketa-plana honako hau da: 

Inbertsioaren kostua: 

INBERTSIOA 
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Inbertsioaren zenbatekoa (BEZ barne) eta, hala badagokio, haren eraginak  
 297.736,00 €. 

Ordainsariak BEZ barne          23.818,88 €. 

Inbertsioaren zenbateko osoa BEZ barne      321.554,88 €. 

FINANTZA-BIDEA 

TAPren ekarpena (ekarpenaren portzentajea x aurreikusitako zenbateko lagungarria BEZ 
kanpo)                 168.696,93 €. 

TAP Determinazio Libreko ekarpena       79.840,49 €. 

Diruzaintzaren soberakina         
 73.017,46 €. 

Finantzamendua, guztira:                  
321.554,88 €. 

Toki Administrazioko eta Despopulazioko Zuzendaritza Nagusiko Toki Azpiegituren 
Zerbitzuak ezarritako diruz lagun daitekeen zenbatekoa tokiko erakundeak aurreikusitako 
zenbatekoa baino txikiagoa bada, eta, beraz, erakunde horrek finantzatu beharreko 
zenbatekoa handitzen bada, gastu horren finantzaketa honako hauen kargura egingo da: 

☒ Diruzaintzaren soberakina  

Aldeko lau botorekin (Nuño, Zaldua, Jiménez Rey eta Remiro Esnoz) eta kontrako birekin 
(Gil eta Bidaurreta), Lintzoainen (Donejakue bidea) sarerik gabeko zoladura berritzeko 1. 
faseko (Erroibar) proiektua eta finantzazioa onartzea erabaki da, eta hartutako erabakia 
eta Tokiko Inbertsioen Plana arautzen duen martxoaren 22ko 8/2022 FORU LEGEAN 
eskatutako gainerako dokumentazioa Toki Administrazioaren Departamentuan 
aurkeztea. 

Bidaurreta zinegotziak hartu du hitza, eta azaldu du bere taldeak aurka bozkatuko duela, 
proiektuak nolakoak diren jakin berri dutelako. Aurreko puntuan, aldeko botoa eman 
badute, begiratu ahal izan dituztelako izan da, baina ez da gauza bera gertatu hauekin, 
ezin izan dituzte ikusi, eta posta bidez ere ez zaizkie iritsi. Jimenez Rey zinegotziak dio 
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gaia aurreko legegintzalditik datorrela eta Bidaurreta zinegotziak erantzun du, nahiz eta 
aurreko legegintzaldiko gaia izan, memoria zehaztua ez zaiela garaiz iritsi. Alkateak 
erantzun du hori zela bilkura egin aurreko bileraren helburua, bazekitelako hori horrela 
izan dela eta horregatik ingeniaria etorri dela azalpenak ematera. Gil zinegotziak hartu 
du hitza eta adierazi du, nahiz eta badakien ezin izan dela lehenago egin, hamabost egun 
lehenago planteatu izan balitz eta kontzejuekin hitz egin izan balitz, orain dena argiago 
egongo litzatekeela erabaki ahal izateko, eta bozketa beste bat izango zatekeela. 
Idazkariak hartu du hitza, eta esan du aurretik onartutako memoriak garatzen dituzten 
obrak direla, eta ez dela ezer aldatu haien helburutik. Aldatu dena zifrak dira, 
zehatzagoak baitira, baina obraren edukia ez da aldatu. Gil zinegotzi jaunak erantzun du 
azalpen-bileran ikusi dela zalantza batzuk daudela, eta alkateak gaineratu du zalantza 
horiek hasierako memoriaren idazketan bazeudela. Memoria TAPi aurkeztu zitzaion, eta 
horren arabera, Nafarroako Gobernuak onartu zuena, edukia ez da aldatu. Eta ezin izan 
da proiektua lehenago aurkeztu, ez zegoelako idatzita. Baina memoria idatzi zenean 
kontzejuekin egon ginen, eta jakin bazekiten zer egingo zen, memoriak 2022an aurkeztu 
zirelako.  

Nuño zinegotzi andreak ere hartu du hitza, eta esan nahi du bere aldetik onartu zuela 
aurreko Udalak kontzejuekin landutako jarduerak zirela, eta orain izapide hutsa baino ez 
zela, eta, horregatik, arraroak egin zaizkio kontzejuek egindako galdera batzuk. Gil 
zinegotziak erantzun du landu zirela, baina behin onartuta berrirkusi behar zirela. Nuño 
zinegotziak azaldu du hori dela ingeniariarekin adostu dena, hilabeteko edo bi hilabeteko 
epean kontzejuekin elkartu behar garela nola egingo den argitzeko. Remiro Esnoz 
alkateak hartu du hitza, eta ez du eragozpenik jartzeko ETI taldearen botoari, hala uste 
badu, baina edukia eta prozesua ETIren proiektuak dira, aurreko legegintzaldian kudeatu 
zituenak, eta akatsik badago, haien erantzukizuna izango da. Gil zinegotzi jaunak argitu 
du TAP hori onartu zenean ez zekitela zer onartuko zen, zerbait eginda zegoela, baina 
TAPa onartu denean mugitu behar dela. Alkateak erantzun du onartutako TAP aurreko 
legegintzaldian atera zela eta, beraz, ETIri zegokiola Gil jaunak aipatzen dituen lanak 
egitea. Azkenik, Bidaurreta zinegotziak esan du aurkako botoa ematearen arrazoia hori 
dela, ez dutela denborarik izan proiektuak ikusteko, eta besterik ez.   

6.- ERROIBARKO ESKOLAKO JANTOKIEI DIRULAGUNTZAK EMATEA ONARTZEA 
Nuño zinegotzi andreak hartu du hitza eta 2. Arloko batzordean landutako hurrengo 
proposamena aurkeztu du. Batzorde horretan hiru udal-taldeetako kideak zeuden, eta 
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Erroko eta Aurizberriko Guraso Elkarteekin hitz egin zuten. Proposamena Erroibarko 
Udalak bailarako eskoletako jantokiei ekonomikoki eusten laguntzeko aplikatuko dituen 
irizpideak finkatzean datza; izan ere, familia bateragarri egiteko, familien bizi-kalitatea 
hobetzeko eta lurraldean biztanleria finkatzen laguntzen duen elementua direla ulertzen 
da.  

Udal honen asmoa da jantoki horiek sortutako defizita ordaintzen laguntzea eta jantoki 
horien familia erabiltzaileek inguruko jantokien batez besteko prezioak gainditzen 
dituzten jantoki-tasak ez ordaintzen laguntzea.  

Proposamena ibarreko eskoletako jantokiek sortutako defizita ordaintzea da, familiek ez 
dezaten ordaindu 7,00 € baino gehiago menu bakoitzeko garraiatu gabeko ikasleen 
kasuan, eta 1,75 € baino gehiago garraiatutako ikasleen kasuan 2023-2024 ikasturtean. 
Inguruko jantokietako batez besteko prezioen zenbatekoa urtero berrikusiko da, udal-
erabaki hau berresteko edo aldatzeko.  

Udalak eskola-jantokiei emango dien dirulaguntzaren zenbatekoa zehaztu ahal izateko, 
Udalak honako informazio hau eskatuko die eskola bakoitzeko gurasoen elkarteei, 
abuztuko bigarren hamabostaldian: 

 Bazkaltiar kopurua (garraiatutako ikasleak) 
 Bazkaltiar kopurua (garraiatuak ez diren ikasleak) 
 Ikasturtean jantoki zerbitzua ematen den egun kopurua.  
 Ikasturteko jantoki zerbitzuaren aurrekontua. 
 Jantokiko gastua ordaintzeko aurreikusitako beste diru-sarrera batzuen 

aurrekontuari buruzko erantzukizunpeko adierazpena. 
o Nafarroako Gobernuko Hezkuntza Departamentuko dirulaguntza  
o Garraiatuak ez diren ikasleentzako dirulaguntza (emendakinaren bidez) 
o Bestelako dirulaguntzak 
o Bestelako finantzabideak 

Udalak zehaztuko du dagokion laguntza ekonomikoaren zenbatekoa, aurrekontu-
partidaren mugen barruan. 

Zenbateko hori Guraso Elkarte bakoitzari jakinaraziko zaio, eta, era berean, hasitako 
ikastaroaren urtarrilean ikastaroaren % 60 jasoko dutela jakinaraziko zaio. 
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Laguntzaren gainerako zenbatekoa ekainean likidatuko da, gauzatutako gastu errealen 
egiaztagiriak aurkeztu ondoren.  

Udalak eskatu dio eskola bakoitzeko guraso elkarteari ekainaren 22tik 30era honako 
informazioa aurkeztea: 

 Ikasturte osoko jantoki zerbitzuaren fakturak 
 Faktura horiek ordaindu izanaren agiriak 
 Jasotako bestelako dirusarreren erantzukizunpeko aitorpena: 

o Nafarroako Gobernuko Hezkuntza Departamentuko dirulaguntza  
o Garraiatuak ez diren ikasleentzako dirulaguntza (emendakinaren bidez) 
o Bestelako dirulaguntzak 
o Bestelako finantzabideak 

Udalak bukatutako ikasturteko jantoki zerbitzuari dagokion dirulaguntzaren behin betiko 
zenbatekoa zehaztuko du.  

Zenbateko hori guraso elkarte bakoitzari jakinaraziko zaio. Ondoren, dagokion likidazioa 
izapidetuko da, eta guraso elkarte bakoitzari ordainduko zaio dirulaguntzaren behin 
betiko zenbatekoaren eta urtarrilean sartutako aurrerapenaren zenbatekoaren arteko 
aldea. Hori guztia uztailaren 5a baino lehen ordainduko da. 

Remiro Esnoz alkateak gaineratu du, Nuño zinegotziaren azalpena osatzearren, neurri 
honen helburua dela udalak bere gain hartzea jantoki txikien kostuen gorabeherak, beren 
ezaugarriengatik. Eta, beraz, Udalak bere gain har ditzala kostuen gorabehera horiek, 
eta familiek ez dezatela gehiago ordaindu behar arrazoi horrengatik. Dokumentua 
iraunkorra da, nahiz eta berak jada esaten duen aldatu egingo dela eta urtero berrikusiko 
dela, dauden kostuen arabera. Bidaurreta zinegotzi andreak galdetu du ea Udalak 
onartzen duen testua jarraitu beharreko irizpidea jakiteko den edo ordenantza bat onartu 
beharko litzatekeen. Erantzun da ez dela beharrezkoa, Udalaren akordio bat dela 
jantokiei laguntzeko eta denboran mantendu ahal izateko, eta nahikoa dela laguntza 
horiek aplikatu ahal izateko eta jantokiak finantzatu ahal izateko. 

Bidaurreta zinegotzi andreak hartu du hitza, eta esan du bere taldea abstenitu egingo 
dela, buelta asko eman dizkiotelako eta errazagoa iruditzen zaielako defizita muga bat 
jarriz ordaintzea. Zalantzak sortzen dizkie Piribiziren proiektuak aurrera jarraituko ote 
duen, eta hobe iruditzen zaie muga bat ezartzea, edo mahaikide bakoitzeko edo 
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aurrekontu-partidara arteko defizit osoari muga bat jartzea. Alkateak erantzun du 
onartutako irizpideetan bertan jasota dagoela eta hori dela proposatutako irizpide horien 
asmoa, udalak eskola-jantokiei laguntzeko moduari buruzko muga bat jartzea. Piribizik 
jarraituko ez balu, familien esku geratuko litzateke, Udalak ez baitu Piribizik familiei 
eskaintzen zien ahalmen ekonomikoa, eta hortik datoz muga horiek. Eta Piribizik 
jarraitzen ez badu, Udalak beste finantzabide batzuk azter zitzakeela aipatu zen, baina 
proposatu diren irizpide horietatik kanpo, ezin baitugu defizit infinitu bat estali, ezta 
Pirbizik eskaintzen zuena eman ere. Akordio horren bidez, irizpide eta muga batzuk 
ezartzen zaizkie laguntza horiei, argi uzteko familiei Udalak noraino eman dezakeen.  

Aldeko lau botoz (Nuño, Zaldua, Jiménez Rey eta Remiro Esnoz) eta bi abstentzioz (Gil 
eta Bidaurreta) erabaki da proposamena onartzea, hau da, ibarreko eskoletako jantokiek 
sortutako defizita ordaintzea, familiek ez dezaten ordaindu 7,00 € baino gehiago menu 
bakoitzeko garraiatu gabeko ikasleen kasuan, eta 1,75 € baino gehiago garraiatutako 
ikasleen kasuan 2023-2024 ikasturtean. Inguruko jantokietako batez besteko prezioen 
zenbatekoa urtero berrikusiko da, udal-erabaki hau berresteko edo aldatzeko. 

 
7.- IKASKETETARAKO LAGUNTZEN TESTU BATEGINA HASIERAN ONARTZEA 
Remiro Esnoz alkate andreak hartu du hitza eta esan du, gai horri dagokionez, 
ikasketetarako laguntzen testu bategina onartzea proposatuko dela, baina argitu du 
puntu horren barruan bi gai desberdin onartuko direla. 
Lehenik eta behin, euskarazko ikasketei erreferentzia egiten zien eta unibertsitate-
ikasketei erreferentzia egiten dien testuaren zatiari dagokionez, bi aldaketa puntual 
onartzea planteatuko da.  
Ondoren, legegintzaldietan txertatzen joan diren aldaketa guztiak jasotzen dituen testu 
bat onartzea planteatuko da, gaurko osoko bilkuran planteatuko den aldaketa barne. 
 
Aldaketa puntualei dagokienez, lehenengoa D) puntua da, unibertsitate-ikasketei 
buruzkoa, eta honako esaldi hau kentzea proposatzen da:  
“Hau da, 3 urteko karrerak 2.976,00 euroko laguntza izanen du, 4 urtekoak 3.968,00 
eurokoa, etab.” Testua gaur egungo egoerara egokitzeko, orain guztiak graduak direlako 
eta ez dagoelako hiru urteko karrerarik.  
Eta proposatzen den bigarren aldaketa 2022ko abenduko bilkuran proposatu zen, 
aurreko legegintzaldian, eta E) Euskara ikasketei dagokie. 
Hori dagokionez, Bidaurreta zinegotziak dio testua birpasatu duela eta euskarari 
dagokionez kendu behar dena hainbat ikastarori eragiten diela eta udalbatzak bakarrik 
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laugarrena kendu nahi duela. Berriro testua irakurri da eta alkateak azaldu du kendu nahi 
dena esaldi hau dela: 
 
- Ez da diruz lagunduko maila bereko ikastaro bat baino gehiago. Hau da, ez da 
laguntza ekonomikorik emanen, ez deialdi berean ez hurrengoan, diru-laguntza jaso duen 
ikastaro baten maila bereko beste ikastaro bat egiteagatik. 
 
Esaldi horren bidez, iaz hainbat pertsonari beka ukatu zitzaien ikasturte berean behin 
baino gehiagotan ikasteagatik. Baina helduen alfabetatze-ikasketak dira, eta bete-betean 
ulertu zen ez zela ikasleen profil hori zigortu behar, prestakuntza-prozesu desberdinak 
direlako unibertsitate-ikastaroekin alderatuta, kontua eta saria ikastaroak gainditzen 
joatea dela. Eta gainera udalari interesatzen zaiona da jendeak euskara ikastea eta 
jakitea eta gero eta gehiago erabiltzea eta horregatik dira beharrezkoak dirualguntza 
hauek. 
Hortaz, ikusi behar dena da esaldi hori kenduz gero modalitate guztiei edo bati bakarrik 
eragiten dien.  Diruz lagundutako modalitateak hauek dira: 
1) Barnetegi moduko ikastaro trinkoak, bi asteko iraupenekoak gutxienez. 
2) Ikastaro trinkoak, gutxienez egunero lau ordukoak (hogei astean) 
3) Ikastaro estentsiboak 
4) Autoikaskuntza ikastaroak 
5) Udako Unibertsitateko ikastaroak 
 
Horiek guztiak aztertuta, esaldi horrek ez lieke eragingo Udako Euskal Unibertsitatearen 
ikastaroei, beste lau ikaskuntza-ereduei baino ez liekete eragingo. 
Horrez gain, hizkera ez-sexistara egokitu da testua, dokumentua eguneratuta edukitzeko. 
Jarraian, Udalak hasieratik aplikatzen duen ordenantzaren historia jasotzen duen 
deialdian aurkeztutako dokumentuarekin bat etorriz, NAOn argitaratutako aldaketekin eta 
osoko bilkura honetan proposatutako aldaketekin, horiek guztiak jasotzen dituen 
ordenantzaren testu bategina onartzea proposatzen da, eta, hizkuntzaren zuzenketarekin 
batera, Erroibarko udalerri osoan aplikatu beharreko indarreko testu bakarra NAOn 
argitaratzea. 
Aho batez erabaki da proposatutako aldaketak onartzea eta testu bategina hasieran 
onartzea, 2002tik onartutako aldaketa guztiekin eta hizkuntza eguneratuta. Alegaziorik 
ez bada, behin betiko onetsiko da, Osoko Bilkuratik pasatu beharrik gabe, eta osorik 
argitaratuko da Nafarroako Aldizkari Ofizialean. 
  
8.- AURREKONTUKO ALDAKETAREN ONESPENA 
Alkateak hartu du hitza, eta jakinarazi du, aurreko bilkuran esandakoarekin bat etorriz, 
beharrezkoa dela hurrengo aurrekontu-aldaketa onartzea, Nafarroako Gobernuak diruz 
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lagundutako Urrobi poligonoan egin beharreko egokitzapen-obrak finantzatzeko, baina 
Udalak, 2023ko aurrekontuan, ez zuela horretarako partidarik onartuta. Nafarroako 
Gobernuak diruz lagunduko ez duen zatia Urrobi Partzuergoak jarriko du. Aezkoako 
ordezkariek horren berri daukate, nahiz eta haiekin bilera egitea aurreikusita dagoen.  
Honako aurrekontuko aldaketa onartzea erabaki da aho batez: 

2023KO AURREKONTU OROKOR BAKARREKO APARTEKO KREDITUAK 
GAITZEKO ESPEDIENTEA. HASIERAKO ONESPENA 

 
 

AURREKONTUKO ALDAKETAK 
 

KONTUSAILA IZENA ZENBATEKOA 
 1    1533 6920000 URROBI IND. ZOLADURA BERRITZEA 41.930,19 

 
 

ALDAKETAK OSOTARA 41.930,19 

 
 

FINANTZAZIO ITURRIAK 
 

KONTUSAILA IZENA ZENBATEKOA 
 1    7508016 URROBI IND. ZOLAD. DIRULAGUNTZA 20.965,09 
 1    7670000 URROBI PARTZUERGOAREN EKARPENA 

ZOLADURARAKO 
20.965,10 

 
 

FINANTZAZIO ITURRIAK GUZTIRA 41.930,19 
 

Hori guztia Nafarroako Toki Ogasuneko 2/1995 Foru Legearen 212. eta ondoko 
artikuluetan ezarritakoaren arabera egingo da. 

Nafarroako Toki Administrazioaren uztailaren 2ko 6/1990 Foru Legearen 276 
artikuluarekin bat, txostenak jendaurrean egonen dira 15 egun balioduneko epean 
udaletxeko idazkaritzan, nahi duen orok aztertu eta bidezko erreklamazioak egin ditzan. 

Erreklamaziorik aurkeztu ezean txostena behin betiko onetsitzat emango da baita haren 
laburpena iragartzeko izapidea betetzat ere. 

9.- BESTERIK 
Remiro Esnoz alkateak hartu du hitza, eta aurreko bilkuran bezala, sortutako lan-arloen 
arabera, honako hau jakinarazi du: 
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1 Arloa (Gizarte ongizatea, osasuna eta berdintasuna) Jimenez Rey zinegotziak 
informazioa eman du 
Berdintasun teknikaria 
Jakinarazi da Berdintasun Teknikaria kontratatzeko hautapen probetan hamalau 
pertsonak eman zuten izena, horietatik zazpi aurkeztu dira eta seik proba teorikoa 
gainditu dute. Proba praktikoa zuzendu behar da eta merituak baloratu behar dira 
azkeneko emaitza jakiteko. Aurreikusita dago hilabetearen bukaerarako ebaztea eta 
urrian kontratua egin ahal izatea.  
Udalbatza jakinaren gainean gelditu da. 
NABIren dirulaguntza deialdia 
Uztailaren 27an, arloko batzordea bildu zen, laguntza-deialdian zer eskatu ikusteko, eta 
erabaki zen landa-eremuko emakumeen eguna antolatzea (aurreko legegintzaldian ere 
jarri zen abian), prestakuntza bat Ruth Iturbiderekin, sentsibilizazioa Alvaro Embidekin, 
eta genero-indarkeriaren aurkako protokoloa eguneratzea. Hori guztia aurkeztu da 
dirulaguntza ematen duen ebazpenaren zain gaude. 
Jakinarazi da urriaren 15ean, landa inguruko emakumeen egunean, Udalak parte hartuko 
duela Ministeritzak antolatu duen zine zikloan. Proiektatuko den filma AINARAK da, eta 
mahai-inguru batekin lagunduko da. Mahai-inguru horretan, filmaren zuzendaria eta film-
dokumentalaren protagonista den Anne Etchegoien aktore eta abeslaria izango dira, 
urriaren 21ean Auritzen, eta abeslariak kontzertu txiki bat eskainiko du. 
Udalbatza jakinaren gainean gelditu da. 
Gazteriaren prozesu parte-hartzailea  
Zaldua zinegotziak jakinarazi du gazteek parte hartu duten hainbat tailer antolatu direla 
arrakasta handiarekin. Unai Irigarayk, proiektua dinamizatzen duen teknikariak, oso 
balorazio onak eman ditu eta orain bi saio geratzen dira prozesua amaitzeko. Bilera bat 
egingo da, eta alderdi guztiek parte hartuko dute (data zehazteke dago oraindik). 
Ondoren, Udalaren eta Artelan proiektuaren ardura duen enpresaren arteko barne-
balorazioko bilera bat egingo da.  
Udalbatza jakitun da. 
 
2. Arloa (Kultura, kirola eta euskera) Nuño zinegotziak informazioa eman du 
Orreaga-Zubiri maratoi erdia  
Kolaborazioa eskatu da eta mila euroko dirulaguntza emango da. On aldizkariko 
erreportaia azarorako utzi da eta bihar bera eta Bidaurreta zinegotziak prentsaurreko 
batera joango dira Moreara 13:00etan. 
Udalbatza jakitun da.  
Erremonteko finala 
Aurrekoetan bezala, Udalari gonbidatu zaio Nafarroako Erremonte finalean parte 
hartzera, Zubirin urriaren 28an 18:00etan. Proposatu da 200 sarrera banatzea, hartara 
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kontzejuetan utziko dira interesdunek bildu ditzaten, Udalaren armarria emango dute eta 
10 euro ordaindu beharrean 5 euro ordainduko dira. Udalak 1000 euroko ekarpena 
egingo du. Azkenik proposatu zaigu Udalak patronatuan parte hartze, baina informazioa 
igorriko dute eta baloratuko da. 
Derrigorrezko irakaskuntzaren ondoko garraioa 
Joan den urtean Proiektu Estrategikoetako Zerbitzuaren dirulaguntza jaso zen 
derrigorrezko irakaskuntzaren ondoko garraioarentzako. Udala garraio horren 
kudeaketaz eta taxilarien adjudikazioen izapidetzeaz arduratu zen, eta, ondoren, 
dirulaguntza jaso zuen. Aurten ez genekien zer gertatuko zen gaiarekin eta nahiz eta 
Proiektu Estrategikoetako Zerbitzutik mantenduko dela esan, oraindik ez dakizu ezer. 
Hori dela eta, familiek berriz ere laguntza eskatu zieten erakundeei, babesa eman 
ziezaieten, eta bilera bat egin zen Auritz, Garralda eta Erroibarko udalekin, eta adostu 
zen udalek laguntzak abendura arte luzatzea. Konpromisoa ezin zen handiagoa izan, 
erakunde batzuek zerbitzuaren kostuari aurre egiteko funtsik ez dutelako eta, gainera, 
Aurizko eta Garraldako udalak jardunean daudelako, baina zerbitzua berehala hasten 
zenez, erabakia hartu behar zen eta iazko ikasturteko kontratua urte amaierara arte 
luzatzeko konpromisoa hartu zen. Bitartean lanean jarraituko dugu eta politikoki esku 
hartuko da Nafarroako Gobernuko dirulaguntzak jasotzeko. 
Udalbatza jakinaren gainean gelditu da. 
Kirolarentzako dirulaguntzak 
Kirol-laguntzen deialdiari dagokionez, bando bat argitaratu da, eta irailean zehar epe bat 
ireki da ordenantzen araberako laguntza-eskabideak aurkezteko. Batzordea urriaren 
hasierarako deitua dago aurkeztutako eskaerak baloratzeko. 
 Udalbatza jakinaren gainean gelditu da. 
Euskara. 
Zaldua zinegotziak jakinarazi du Euskarabidearen bitartez, euskararen nazioarteko 
egunaren karietara, hainbat ekitaldi antolatuko direla eta horietako bat azaroaren 30ean 
egingo dela Erroko eskolan, lehen hezkuntzako ikasleei zuzendua. 
Udalbatza jakinaren gainean gelditu da. 
 
3 Arloa (enplegua, industria, energia eraginkortasuna, turismoa, landa garapena) 
Jimenez Rey zinegotziak eman du informazioa 
Turismo-jasangarritasuneko plana helmugan 
Jakinarazi da gai horri buruz eztabaidatzeko bilera abuztuaren 2an izan zela, eta 
planteatu zena plan horretan sartzeko jarduketak egitea izan zela. Hiru proiektu sortu 
ziren, planak, ideiak: bata bidezidorren sareari buruzkoa, bestea, ibarrerako sutearen 
aurkakoa, eta azkena, ondarearen ibilbideei buruzkoa. Ondoren, kontzejuekin beste 
bilera bat egin zen, proiektuak aurkezteko luzapena eman zelako, eta Lintzoain eta 
Aurizberri bertaratu ziren. Aurizberriko kontzejuak bazuen proiektu bat bere kabuz 
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lantzeko, eta Lintzoainek Udalak egindako proposamenetan lagundu zuen. Behin 
proiektuen fitxak landuta eta aurkeztuta, suteen aurkako planaren proiekturako 
aurrekontua dagoela dirudi, baina Basarteak prestatuko duen memoria baloratua 
aurkeztu behar da. Gainerako proiektuak baliteke onartzea, baina oraindik dena airean 
dago.  
Cedernak jakinarazi zuen Pirinio mailako proiektuetan laguntza eskatuko zigutela, edo 
udalak parte hartzea nahi bazuen, adibidez, "hilarrien" gaiarekin erakundeetara joko dute, 
edo norbaiti lagundu eta ekarpenak egin nahi badizkio, Pirinioko web bat sortuko 
dutelako. Nolanahi ere, hori guztia ibarrekoa ez den eremuan egingo da.  Ibarrari 
dagokionez Arpeako emakumearen eta Loizuko gizonaren aferari buruzko panelen gaia 
atera zen, eta Pirinio mailako zerbait egin behar dela aipatu zen, baina hori guztia gainetik 
eta gehiegi zehaztu gabe. Hori guztiak lantzen ari da eta Pirinioko programa batean 
sartuta. 
Uztailean, Cedernak informazio-bilera bat deitu zuen Zubirin, Cederna bera nola antolatu 
eta kudeatzen den azaltzeko. Gaur, 17:00etan, Cedernako Batzar Nagusia izango da, 
eta bertan aukeratuko da, besteak beste, gure azpieskualdeko ordezkaria eta Esteribarko 
Udaleko zinegotzi bat aurkeztu da. 
Udalbatza jakinaren gainean gelditu da. 
 
Arlo honetan aurrekoan aipatutako Urrobi partzuergoaren afera sartua dago. 
Natura Sarea, eremua Sorogaingo  
Zaldua zinegotziak jakinarazi du Lursareko teknikari batekin egon zela tokia ikusteko, 
Sorogaingo inguruneaz kezkatzen zuena eta zer egin ahal den ikusteko, eta irailaren 
28an, ostegunean, goizeko 9:00etan bilera bat izango dute lan-proposamen bat 
eramateko.  
Udalbatza jakinaren gainean gelditu da. 
 
4 Arloa (mendiak, abeltzaintza, bazkalekuak, ingurumena, ondarea, hondakinak) 
Ehiza barrutia: 
Remiro Esnoz alkateak ehiza-barrutiari buruz izandako bileraren berri eman du. Bertan, 
eraztunak banatzeaz gain, herri-lurretako koadrilen ehiza-datak banatu ziren, eta ehiza-
barrutiaren beraren gaiei buruz eztabaidatu zen. Jaurerrien lurrak ehiza-barrutian 
sartzeko eskatzeari edo ez eskatzeari buruzko eztabaida bat dago, Nafarroako Gobernua 
interesatuta dagoela baitirudi; hala ere, barrutiaren barruan iritzi desberdinak daude, eta 
informazio gehiago biltzea eta horri buruz hitz egiteko beste bilera bat egitea erabaki da. 
Hala ere, barrutia laster berrituko da, hortaz, edozein erabaki barrutia berritzen denean 
sartuko da, gutxi gora behera hemendik bi urtera. 
Udalbatza jakinaren gainean gelditu da. 
Kinto Mankomunitateko karguen izendapena 
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Remiro Esnoz alkateak jakinarazi du mankomunitatea osatu dela eta lehenengo bilera 
egin zela eta haren akta udalkide guztiei banatuko zaiela. Zuraungo eremuko enkantea 
egin behar da, hutsik gelditu baitzen, eta laster aterako da %20 beherapenarekin. Hortaz 
gain ehiza postuak berrikusi behar dira eta bai postuetan zein etxoletan egin behar diren 
lanak martxan daude. 
Udalbatza jakinaren gainean gelditu da.  
NPB inzidentzia 
Zaldua zinegotzi jaunak NPBrekin gertatutako gorabehera baten berri eman du. Bertan, 
bi espediente gainjarri ziren, bi partikularrek eta Udalak aldi berean deklaratu zituzten 
jaurerrien bi finkaren 5,56 ha. 5 ha. Udalak erreserba zuelako konpondu ziren, eta 
gainerakoa, 0,56 ha arte, eragindako bi berezietako batek kendu zituen bere 
espedientetik.  
Udalbatza jakinaren gainean gelditu da. 
Oihan aprobetxamendua 
Remiro Esnoz alkateak jakinarazi du Laurentxiko oihan aprobetxamendua Arpanari 
adjudikatu zaiola 44,57 €/m3tan. 
Udalbatza jakinaren gainean gelditu da. 
 
5 Arloa (hirigintza, azpiegiturak, etxebizitza) 
Ur-intzidentziak  
Jakinarazi da Ardaizko uraren analisiak ongi atera direla eta zuzendua dagoela. Udalak 
uraren kutsaduraren kasuetan aplikatzen den protokoloa aurrera eraman zuen: uraren 
kontsumoa moztea, higienizazioa eta abar., baina alkateak adierazi du, bere ikuspegi 
subjektibotik, laginak hartzetik azken emaitzetara denbora gehiegi igaro dela, eta 
biztanleei oso luze egin zaiela. 
Ardaitzen arazoa dago kloroarekin eta mantentze enpresarekin, Tabar, bilera egingo da 
Eguberriak baino lehen ibarrean ematen duten zerbitzuaz eta Ardaitzen emana ahal diren 
irtenbideez hitz egiteko. 
Jakinarazi da Mezkirizko zehapen-espedientea isunik gabe itxi dela, deuseztu baita.  Eta 
Odiari dagokionez, behin betiko datuak falta dira. 
Udalbatza jakitun da. 
Hirigintza plana 
Jakinarazi da espedientea Lurraldearen Batzordeari igorri gabe dagoela, hark oniritzia 
eman dezan, baina ez dakigu Batzorde hori noiz deituko duten. 
Udalbatza jakinaren gainean gelditu da. 
Disuasio-seinaleak 
Bizkarretako kontzejuak disuasio-seinaleak jartzeko aukerari buruz eskatuta, horiek non 
jarri aztertzeko eskatu zaio udal-arkitektoari; izan ere, hiri-lurzoruaren barruan jarri behar 
dira eta ez diote ikusgarritasunari eragin behar.  
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Udalbatza jakinaren gainean gelditu da. 
 
6 Arloa (ekonomia, kontuak, aurrekontuak, ogasuna, zergak) 
2022ko kontuen espedientea 
Remiro Esnoz alkateak jakinarazi du 2022ko kontuen espedientea onetsi gabe dagoela 
eta urriko bilkuran aurkeztuko dela. 
 
 7 Arloa (kontzejuak, herriak, pirinioa, toki administrazioa) 
Ordutegi aldaketa 
Remiro Esnoz alkateak jakinarazi du urritik aurrera ordutegia aldatuko dela langileak 
partekatzen dituzten udalen artean, gobernu-taldeak duen lan-ordutegia hobeto 
koordinatu ahal izateko. Aldaketa hori gobernu-taldearen beste ideia batekin lotuta dago, 
hau da, herritarrekin ordutegi bat ezartzea, eta, era berean, urriaren hasierara arte ezin 
izango da gauzatu. Urriaren 1etik aurrera, bando bat egingo da herritar guztiei 
jendaurreko ordutegiaren agendaren berri emateko, ostegunetan 9:30etik 10:00etara eta 
13:00etatik 13:30era. Aldez aurretik hitzordua eskatu beharko da, telefono bidez edo 
posta elektronikoz, gaia zein den adierazteko. Arreta-hitzordu laburrak izango dira, eta 
helburua da kontaktua izatea eta kezkak jasotzea, gero horiek tratatzeko.   
Orain arte, bailarako pertsonen eskaerak eta komunikazioak jaso dira, baina oraindik ez 
dira erantzun, lehenetsiz joan direlako, lehenagotik zegoenaren eta aurkeztu diren 
dataren arabera. Lehen hilabeteak oso intentsoak izan dira, lan egiteko eta egunean 
jartzeko, eta ezin izan da nahi bezain azkar erantzun. 
Udalbatza jakinaren gainean gelditu da. 
Pirinioko Mahaia  
Pirinioetako Mahaiarekin irailaren 14an izandako bileraren berri eman da. Bilera horretan, 
bi ekintza-bide jasotzen dituen erabaki nagusi bat hartu da. Hauteskundeen ondoren, 
Nafarroako Gobernua osatzen ari da oraindik, eta ez dago informazio handirik 
Pirinioetako Planarekin zer gertatuko den, horrek zer ekarriko duen eta bere inguruan 
garatu diren proiektuak eta plan horrekin nola jarraitu behar den jakiteko. Plan hori 
Nafarroako Gobernuak, Nafarroako Parlamentuak eta Pirinioetako Mahaiak parte hartzen 
duten egitura asanbleario batean oinarritzen da. Plan beraren atzean lan taldea dago. 
Gobernu erabakian ez zen ezer aipatzen gaiaz arduratuko den Departamentuaz, eta 
oraindik ez dakigu ezer horri buruz. Horregatik, bileran erabaki zen, kortesiazko denbora 
igaro ondoren, premiazko bi bilera eskatuko zirela, bata Parlamentuarekin eta bestea 
Nafarroako Gobernuarekin, eta, aldi berean, ekitaldi publiko bat egingo dela herritar 
guztiei, kolektiboei, elkarteei eta toki entitateei dei egiteko, datorren urriaren 17an, 
18:30ean, Jaurrietan, eta helburua da, bilerak egin badira, planaren etorkizunaren berri 
ematea. 
Udalbatza jakinaren gainean gelditu da. 
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Nafarroako Udal eta Kontzejuen Federazioa 
Jakinarazi da Nafarroako Udal eta Kontzejuen Federaziotik Iruña Park hotelean urriaren 
6an 17:00etan egingo den Batzar Orokorrerako deia jaso dela eta Nuño zinegotzia joango 
dela. 
Udalbatza jakinaren gainean gelditu da. 
 
8 Arloa (bestak, ekitaldiak, Erroibarko eguna) 
Urepeleko belaunaldien arteko parkea 
Jakinarazi da Urepeleko Udalak belaunaldien arteko parkearen inaugurazio ekitaldira 
gonbidatu zuen Udala abuztuan eta ordezkariak joan zirela.  
 
11.- ESKAERAK ETA GALDERAK. 
Ez daude. 
 
Eta gai gehiagorik ez zegoenez gero, bilkurari bukaera eman zaio egun bereko 19:50ean, 
eta nik neuk akta idatzi eta fede eman dut. 
 

 


